

# မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914  
Myanma Alinn Daily

## ညီညွတ်ခြင်းသည် ချမ်းသာခြင်း

ဘုရားရှင်တို့ ပွင့်ထွန်းပေါ်ပေါက်လာခြင်းသည် ချမ်းသာခြင်း၏ အကြောင်းဖြစ်၏။ သူတော်ကောင်းတရားကို ဟောကြားတော်မူခြင်းသည် ချမ်းသာခြင်း၏ အကြောင်းဖြစ်၏။ သံဃာ၏ ညီညွတ်ခြင်းသည် ချမ်းသာခြင်းအကြောင်းဖြစ်၏။ စိတ်ဓာတ်ညီညွတ်သူတို့၏ အကျင့်သည် ချမ်းသာခြင်းအကြောင်းဖြစ်၏။

(ဓမ္မပဒ-၁၉၄)

၁၃၇၈ ခုနှစ်၊ နယုန်လပြည့်ကျော် ၆ ရက်

၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဇွန် ၂၆ ရက်၊ တနင်္ဂနွေနေ့

အတွဲ (၅၅)၊ အမှတ် (၂၆၅)

## ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများ၏ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ထိုင်းနိုင်ငံက သတ်မှတ်ထားသည့် အလုပ်သမားအခွင့်အရေးများအား ဥပဒေဘောင်အတွင်းမှ အပြည့်အဝရရှိရေး ဆွေးနွေး

ဗန်ကောက် ဇွန် ၂၅

ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ရောက်ရှိနေသော နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ထိုင်းနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်၏ ဇနီးနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နန္ဒမိးပထမခရိုင် ဘန်ဟိုးအောင်စံပြကျေးရွာနှင့် SAMPRAN Riverside တို့သို့ သွားရောက်၍ သဘာဝနည်းကျ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု၊ ဇီဝမြေဩဇာ ထုတ်လုပ်မှု၊ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ ပတ်ဝန်းကျင် ယဉ်ကျေးမှုနှင့် သဟဇာတ ဖြစ်သော ပေါင်းစည်းလယ်ယာစနစ် လုပ်ကိုင်နေမှုနှင့် ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများကို ကြည့်ရှုလေ့လာသည်။ (ယာပုံ)

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ဘန်ဟိုးအောင်စံပြကျေးရွာအနီး အလုပ်လုပ်ကိုင်နေကြသည့် မြန်မာအလုပ်သမားများအား တွေ့ဆုံ၍ ရင်းရင်းနှီးနှီးနွှတ်ဆက်သည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် မြန်မာသံရုံး၌ Assumption University မှ မြန်မာဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသားကျောင်းသူများနှင့် တွေ့ဆုံပြီး မိမိနိုင်ငံသားများ ဒုက္ခရောက်လျှင် ကူညီကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏ တာဝန်သည် နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားအားလုံးနှင့် သက်ဆိုင်ကြောင်း၊ ယခု ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ရောက်ရှိနေကြသည့် နိုင်ငံသားအချင်းချင်း အပြန်အလှန် ကူညီစေလိုကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများနှင့် ဒုက္ခသည်များကို တတ်နိုင်သည့်တတ်က ကူညီပေးစေလိုကြောင်း၊ ကျောင်းသားများအနေဖြင့် အသက်အရွယ် ငယ်ရွယ်စဉ်ကပင် ပရဟိတစိတ်ဓာတ်ရှိရန် လိုကြောင်း၊

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ❖



နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ၏တာဝန်သည် နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားအားလုံးနှင့် သက်ဆိုင်ကြောင်း၊ ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ရောက်ရှိနေကြသည့် နိုင်ငံသားအချင်းချင်း အပြန်အလှန်ကူညီစေလိုကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများနှင့် ဒုက္ခသည်များကို တတ်နိုင်သည့်တတ်က ကူညီပေးစေလိုကြောင်း နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်ပြောကြား

ပေကျင်းကြေညာစာတမ်းမှ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးရေး ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်သို့

စာမျက်နှာ - ၆

နိုင်လွေး(ခ)နိုင်လှသောင်းဦးစီးသော လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ လက်နက်ခဲယမ်းများနှင့်အတူ ဥပဒေဘောင်အတွင်းဝင်ရောက်

စာမျက်နှာ - ၇

အင်္ဂလန်နိုင်ငံကို ခေါင်းဆောင်သစ်က ပဲ့ကိုင်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ် ဒေးဗစ်ကင်မရွန်းဆို

စာမျက်နှာ - ၁၀

HOT LINE - 09-787878749, 787878729



ALPHA CEMENT

အယ်လ်ဖာ အိမ်ရာ

တစ်ရက်လျှင် ဘီလပ်မြေ တန်ဖိုး (၇ သိန်း) ထုတ်လုပ်သော ကမ္ဘာ့ထုတ်လုပ်မှု ပထမ ဖြစ်သည့် CONCH ကုမ္ပဏီ မှ မြန်မာပြည် တွင်ထုတ်လုပ်ပါသည်။

# ထိုင်းချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ်၏ လက္ခဏာနှစ်ရပ်

လွှင့်ထုထားသောနိုင်ငံတော်အလံ၊ ပျံလွင့်လာသော နိုင်ငံတော်သီချင်း၊ ပြည်ကျပ်နေသော မြန်မာလုပ်သားထု၊ နှလုံးသားမှ လှိုက်ထွက်လာသော ကျန်းမာပါစေဆုတောင်း၊ ငိုကြွေးနေသောမျက်နှာ စသည့်စသည့် မြင်ကွင်းများသည် ဆန့်ကျင်သယောင်ဖြစ်နေသော ခံစားချက်နှစ်ရပ်ကို တစ်ပြိုင်တည်းဖြစ်ပေါ်စေပါသည်။ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အပေါ် လေးစားယုံကြည်မှု၊ မိမိတို့၏ခေါင်းဆောင်အပေါ် ဂုဏ်ယူနေသော ပြည်သူတို့၏ ခံစားချက်။ တစ်ပြိုင်တည်းမှာပင် တိုင်းပြည်မှထွက်၊ မိသားစုကို ခွဲခွာအလုပ်လုပ်ကိုင်နေရသော မြန်မာလုပ်သားတို့၏ဘဝအခြေအနေနှင့် နိုင်ငံ၏စီးပွားရေးအခြေအနေတို့အတွက် စိတ်မကောင်းဖြစ်ကြရပါသည်။ သို့သော် ဤဆန့်ကျင်သယောင်ဖြစ်နေသော ခံစားချက်နှစ်ရပ်သည် “တို့နိုင်ငံ တို့လူမျိုးတိုးတက်ရမည်” ဟူသော မြန်မာ့အားမာန်ကို ဖန်တီးပေးလိမ့်မည်ဟု အလေးအနက်ယုံကြည်ပါသည်။

တစ်ပါးနိုင်ငံတွင် အရေအတွက် သန်းချီလုပ်ကိုင်နေကြသော မြန်မာလုပ်သားများအတွက် နိုင်ငံ၏ ထိပ်တန်းခေါင်းဆောင်တစ်ဦးကိုယ်တိုင် ကိုယ်ကျ အရေးတယူ ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းပေးသည့် မြင်ကွင်းသည် ရာစုနှစ်တစ်ဝက် မြန်မာနိုင်ငံ၏သမိုင်း၌ မြင်ကွင်းသစ်ဟု ပြောရမည်သာ ဖြစ်ပါသည်။ မြင်ကွင်းသစ်သည် အတွေးအခေါ်အသစ်ကို ကိုယ်စားပြုနေသည်ဟု ခံယူပါသည်။ တစ်ပါးနိုင်ငံ၌ ဒုက္ခခံရန်ကန့်လှုပ်ရှားနေကြသော မြန်မာလုပ်သားတို့၏ မလှသောဘဝမြင်ကွင်းတို့သည် နိုင်ငံ၏ဂုဏ်သိက္ခာကို ထိပါးပွန်းပဲ့စေသော ပုံရိပ်များဟု ယူဆသော အတွေးအခေါ်တို့ကို အပြီးအပိုင် စွန့်လွှတ်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ကံအကြောင်းမလှသော ဘဝဒုက္ခတို့အပေါ် လေ့ခွက်ချည်းကျန် အလံမလှသော စိတ်ဓာတ်သည် မြန်မာလုပ်သားတို့၏ ဘဝအားမာန်ကို ဖော်ကျူးနေခြင်းသာဖြစ်ပါသည်။ ထိုင်းနိုင်ငံရောက် မြန်မာလုပ်သားတို့၏ ဘဝဒုက္ခများသည် တိုင်းပြည်၏ နိုင်ငံရေးစနစ်၊ စီးပွားရေးစနစ်၊ လူမှုရေးစနစ်တို့ ပြုပြင်ရန်လိုအပ်နေသည်ကို ရှင်းရှင်းလင်းလင်း မီးမောင်းထိုးပြနေခြင်းသာ ဖြစ်ပါသည်။

အတွေးအခေါ်မယူချက်တို့ကို လက်တွေ့ပုံဖော်ဆောင်ရွက်ရာ၌ ပကတိအခြေအနေက ပုံဖော်ဖန်တီးပေးလိုက်သည့် အကန့်အသတ်၊ အခက်အခဲများကို ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ရလေ့ရှိပါသည်။ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ ရှင်းလင်းတင်ပြချက်၌ လူထုအစိုးရအနေဖြင့် လက်ရှိကာလတွင် ထိုင်းနိုင်ငံရောက် မြန်မာလုပ်သားများအား မြန်မာနိုင်ငံသားဖြစ်ကြောင်း အထောက်အထား လက်မှတ်ထုတ်ပေးရန် ဦးတည်ကြိုးပမ်းနေသော်လည်း ဆန္ဒအစစ်အမှန်မှာ နိုင်ငံကူးလက်မှတ် ထုတ်ပေးရန်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်ကို သတိပြုမှတ်တမ်းတင်ရန် လိုအပ်ပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့ နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားတို့၏အသံကို နားထောင်ချင်သည်ဟူသော ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏စကားသည် လူထုအစိုးရ၏ ပြည်သူလူထုအပေါ်ထားရှိသော သဘောထားခံယူချက်ကို ပီပီသသ ထင်ဟပ်ဖော်ပြနေပါသည်။ ဖြစ်နိုင်သည်များကိုသာ တင်ပြတောင်းဆိုရန်ဟူသော ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ မှတ်ချက်စကားသည် ဘဝ၌ကြုံတွေ့ရလေ့ရှိသော လွယ်မယောင်ခက်သည့် ပြဿနာတို့က ညွှန်းဆိုနေသကဲ့သို့ နှလုံးသားခံစားချက်နောက် စီးမျောမသွားရန် သတိပေးနေပါသည်။

ထိုင်းနိုင်ငံရောက် မြန်မာလုပ်သားတို့၏ ပြဿနာရပ်များ ဖြေရှင်းရာ၌ အခြေခံလိုအပ်ချက်သည် ထိုင်းနိုင်ငံနှင့် မြန်မာနိုင်ငံကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးသောဆက်ဆံရေးအား ခိုင်မာသည်ထက်ခိုင်မာအောင် ဦးတည်ဆောင်ရွက်ရေးဖြစ်ပါသည်။ ဤအခြေခံလိုအပ်ချက်အပေါ် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က အလေးအနက်ထား ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ရည်ညွှန်းပြောဆိုသွားသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။ ထိုင်းတက္ကသိုလ်၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က "Myanmar, ASEAN and the World: The Way Forward" ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ပြောကြားမည်ကိုလည်း သတိပြုမိပါသည်။ ဤဟောပြောပွဲသည် ထိုင်းနိုင်ငံနှင့် မြန်မာနိုင်ငံကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု မြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသဖြစ်သကဲ့သို့ မြန်မာနိုင်ငံသူနိုင်ငံသားတို့အား ကိုယ်စားပြုလျက် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က မြန်မာနိုင်ငံ၏ အာဆီယံအပေါ်မယူချက် သဘောထား၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကမ္ဘာ့အမြင်တို့ကို တင်ပြခြင်းလည်းဖြစ်ပါသည်။ တစ်နည်းအားဖြင့်ဆိုသော် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က မြန်မာနိုင်ငံ မြန်မာလူမျိုးတို့၏ ဂုဏ်သိက္ခာမြင့်မားရေးကို ဖော်ဆောင်လိုက်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ချုပ်ချုပ်တင်ပြရပါက နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ ထိုင်းနိုင်ငံချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ်သည် တိုင်းပြည်၏ အမျိုးသားရေးလိုအပ်ချက်ကို မီးမောင်းထိုး တင်ပြခြင်းဖြစ်သကဲ့သို့ နိုင်ငံသူနိုင်ငံသားတို့အပေါ် အလေးဂရုပြုမေတ္တာထားခြင်းကိုလည်း ဖော်ကျူးနေပါသည်။ ။



### ထင်သာမြင်သာပြုပြင်စရာ

## ဗျူသီရိမြို့နယ်၌ ရပ်ကွက်အချို့တွင် ကျွဲ/နွားများ ထိန်းကျောင်းသူမဲ့ လွတ်ကျောင်းထားခြင်း တားမြစ်ပေးစေလို

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၅

နေပြည်တော် ဗျူသီရိမြို့နယ် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိ ရပ်ကွက်၊ သုခသိဒ္ဓိရပ်ကွက်နှင့် အချို့သော ရပ်ကွက်များအတွင်း အနီးဝန်းကျင်ရှိ ကျေးရွာများမှ ကျွဲ/နွားများသည် ထိန်းကျောင်းမည့်သူမပါဘဲ စည်းကမ်းမဲ့ လွတ်ကျောင်းထားခြင်းကြောင့် ညဉ့်အခါ ကွန်ကရစ်လမ်းများပေါ်တွင် အိပ်စက်ခြင်း၊ မစင်များစွန့်ခြင်းတို့ဖြင့် နေအခါ ဝန်ထမ်းများ တစ်ပိုင်တစ်နိုင် စိုက်ပျိုးထားသော သီးပင်စားပင်များနှင့် ပတ်ဝန်းကျင် စိမ်းလန်းစိုပြည်စေရန် စိုက်ပျိုးထားရှိသည့် သစ်ပင်ပန်းမန်များမှာလည်း ပျက်စီးယိုယွင်း၍ သန့်ရှင်းသာယာမှုကို အကျဉ်းတန်အရပ်ဆုံးခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်စေကြောင်း ရပ်ကွက်နေပြည်သူများက ပြောသည်။



ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် တစ်ပိုင်တစ်နိုင်မွေးမြူရေးကို စနစ်တကျ ပြုလုပ်ပါက ဒေသခံများ၏ အကျိုးစီးပွားများမှာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည် ဖြစ်သကဲ့သို့ စည်းကမ်းမဲ့ လွတ်ကျောင်းထားခြင်းကြောင့် မသမာသူများက လွယ်လင့်တကူ ခိုးယူသွားလျှင်လည်း ဆုံးရှုံးမှုဖြင့် ရင်ဆိုင်ရမည်ဖြစ်ကာ ၎င်းတို့အကျိုးစီးပွားကို ထိခိုက်နိုင်စေမည် ဖြစ်ကြောင်း ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိ ရပ်ကွက်နေသူတစ်ဦးက ပြောသည်။ ထို့အပြင် ညဉ့်အခါ ရပ်ကွက်အတွင်းရှိ လမ်းများပေါ်တွင် အိပ်စက်ခြင်းကြောင့်

## နောင်သခေါ ကျေးလက်ကျောက်ချောလမ်းခင်း

နောင်ချို ဇွန် ၂၅

ရမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း နောင်ချိုမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှ ခြေမြစ်ပင်-နောင်သခေါကျေးလက်လမ်းကို ကျောက်ချောလမ်းအဖြစ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ဇွန် ၂၃ ရက်တွင် ပြီးစီးခဲ့ကြောင်းသိရသည်။ ယင်းကျောက်ချောလမ်း ရေရှည်တည်တံ့စေရန်အတွက် မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးမျိုးဇော်ထွန်းနှင့်အဖွဲ့က ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်းသိရသည်။ အဆိုပါလမ်း ပြီးစီးသွားပြီဖြစ်၍ ရာသီမရွေးဒေသထွက်ကုန်သီးနှံများ ပို့ဆောင်ရာင်းဝယ်မှုမှာ ယခင်ကထက်လွယ်ကူချောမွေ့မြန်ဆန်တော့မည် ဖြစ်သဖြင့် ကျေးရွာပြည်သူများ ဝမ်းသာလျက်ရှိကြောင်းသိရသည်။

## ပေတောကျေးရွာ မူလတန်းကျောင်း၌ ကျောင်းဆောင်သစ်ဖွင့်

တပ်ကုန်း ဇွန် ၂၅

နေပြည်တော်တပ်ကုန်းမြို့နယ် တဲမြင့်ကျေးရွာအုပ်စု ပေတောကျေးရွာ အမှတ်(၁၁၈) အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း၌ လူထုပတ်ဝန်းကျင်ထိန်း ကျောင်းဆောင်သစ်ဖွင့်ပွဲကို ဇွန် ၂၄ ရက်က အဆိုပါကျောင်းဆောင်သစ်ဖွင့်ပွဲ ကျင်းပရာ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်)မှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်မိမိထွေးနှင့် နိုင်ငံတကာဖွံ့ဖြိုးရေးအေဂျင်စီမှ Ms. ANNE LOUISE GRINSTED တို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။ အဆိုပါကျောင်းတွင် အလျား ပေ ၁၂၊ အနံ ၄၄ ပေရှိသည့် ကျောင်းဆောင်သစ် တစ်ဆောင် လေးခန်းတွဲအိမ်သာတစ်လုံး တည်ဆောက်ခဲ့ရာ စုစုပေါင်းခန့်မှန်းကုန်ကျငွေ သိန်း ၃၅၀ ဖြစ်ပြီး ကျောင်းမြေအကျယ်အဝန်းမှာ ၄ ဒသမ ၅ ဧကဖြစ်၍ ကျောင်းသား ကျောင်းသူပေါင်း ၁၇၉ ဦး ပညာသင်ကြားလျက်ရှိကြောင်းသိရသည်။

## ကျောင်းသန့်ရှင်းရေးနှင့် ကျန်းမာရေး အသိပညာပေးဟောပြော

ပေါက်တော ဇွန် ၂၅

ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေခရိုင် ပေါက်တောမြို့ အထကခန်းမ၌ ကျောင်းသန့်ရှင်းရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေး ရက်သတ္တပတ် ဆောင်ရွက်မှု အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ဇွန် ၂၂ ရက်က ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါက်တာစိုးယုမာက အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့ ဒုရဲမှူးဦးဘစုက မှူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် ပတ်သက်သည့် အကြောင်းအရာများ၊ မြို့နယ်ဆရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာသိမ့်မိထွန်းက ကျောင်းကျန်းမာရေးနှင့် ပတ်သက်သည့် အကြောင်းအရာများကို ပြောကြားကာ မြို့နယ်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဦးစီးမှူး ဦးမျိုးမင်းထွန်းက သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များအကြောင်းကို ပြောကြားသည်။ အခမ်းအနားသို့ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် ဆရာဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေးနှုန်း ၂၅-၆-၂၀၁၆			ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။
ရွှေဈေးနှုန်း (အောင်သမာဓိ)			နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေး (ပဟိုဘတ်)
ရန်ကုန်	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၈၁၄၀၀၀
ရန်ကုန်	၁၅ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၇၆၆၀၀၀
မန္တလေး	၁၆ ပဲရည်	တစ်ကျပ်သား	ကျပ် ၈၁၅၀၀၀
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း (တစ်လီတာဈေး) ရန်ကုန်			
ဒီဇယ်	၄၉၀ / ၅၂၀	ကျပ်	
အောက်တိုန်း	၅၄၀ / ၅၅၀	ကျပ်	
အောက်တိုန်း	၆၄၀ / ၇၆၀	ကျပ်	
ပရီမီယံဒီဇယ်	၅၃၀ / ၅၅၀	ကျပ်	
အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	၁၁၇၉.၀	
ဥရောပ	တစ်ယူရို	၁၃၁၇.၈	
စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	၈၅၆.၄၉	
ထိုင်း	တစ်ဘတ်	၃၂.၈၄၈	
အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	၁၇.၃၈၂	
တရုတ်	တစ်ယွမ်	၁၇၈.၉၃	
မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်	၂၈၆.၉၀	

**မြန်မာ့အလင်း**  
၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။  
**Myanma Alinn Daily**

- စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
- စာတည်းမှူး - ဝင်းရွှေ
- စာတည်း - ထိန်လင်း၊ မြင့်စိုး၊ ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်
- သတင်းထောက်မှူး - မြင့်ဆွေ
- ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)
- ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

**မြန်မာ့အလင်း** Gmail: mmalin.npt@gmail.com, Facebook: www.facebook.com/MYANMAALINNNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး: ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့: ၀၆၇-၃၆၁၄၃၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၄၆၊ ရန်ကုန်ရုံးခွဲ-အမှတ်(၅၃)၊ နတ်မောက်လမ်းသွယ်(၁)၊ ခိုလ်ချို(၂)ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့: ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ မနီနေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၁၄၊ ဇီမံ ၀၁-၅၄၄၃၁၅၊ ငွေစာရင်း ၀၁-၅၄၄၃၁၆၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၅၄၄၈၃၄၊ ၀၁-၅၄၄၃၁၈၊ Fax ၀၁-၅၄၆၂၂၁၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၈၊ မြန်မာ့အလင်း ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ Fax ၀၁-၆၆၀၄၄၆။

❖ ရှေ့မှ

မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ကိစ္စအားလုံးသည် မိမိတို့နှင့် သက်ဆိုင်ကြောင်း၊ ပြောရမည်ဆိုပါက လူသားများ၏ကိစ္စသည် မိမိတို့နှင့်ဆိုင်ကြောင်း၊ မိမိတို့ရရှိထားသည့် အထူးအခွင့်အရေးကို အများအကျိုးအတွက် အသုံးပြုပေးကြောင်း၊ နိုင်ငံ၏ဂုဏ်သိက္ခာကို စောင့်ထိန်းရန်မှာ နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသားအားလုံးနှင့် သက်ဆိုင်ပါကြောင်း၊ ပြည်ပတွင် ရောက်ရှိနေသည့် နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသားအားလုံးသည် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ သံတမန်များဟုပြောလျှင် မမှားကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အိမ်ရှင်နိုင်ငံ၏ ဥပဒေစည်းကမ်းများအတိုင်း နေထိုင်သွားကြရမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် ထိုင်းနိုင်ငံရောက် မြန်မာအလုပ်သမားအရေး ဆောင်ရွက်နေသည့် အဖွဲ့အစည်း ၁၃ ဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများအား မြန်မာသံရုံး၌ ဆက်လက်တွေ့ဆုံပြီး ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများ၏ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ထိုင်းနိုင်ငံက သတ်မှတ်ထားသည့် အလုပ်သမားအခွင့်အရေးများအား ဥပဒေဘောင်အတွင်းမှ အပြည့်အဝ ရရှိရေး၊ ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများနှင့် သက်ဆိုင်သည့် အထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းများရရှိရေး၊ အနိမ့်ဆုံး လုပ်ခလစာရရှိရေး ကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။



နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် အဖွဲ့သည် ညနေပိုင်းတွင် ထိုင်းနိုင်ငံ ပန်ကောက်မြို့မှ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ပြန်လည်ထွက်ခွာရာ သုဝဏ္ဏဘိမိ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ထိုင်းနိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်၊ ထိုင်းနိုင်ငံဆိုင်ရာ

မြန်မာနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ ထိုင်းနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ သံရုံးမိသားစုများက လေဆိပ်၌ ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက်ကြသည်။ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် အဖွဲ့သည် ရန်ကုန်မြို့သို့ ညပိုင်းတွင်

ပြန်လည်ရောက်ရှိကြရာ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖြိုးမင်းသိန်း၊ ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန် ဦးမောင်မောင်စိုးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက လေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ထိုင်းနိုင်ငံရောက် မြန်မာအလုပ်သမားအရေး ဆောင်ရွက်နေသည့် အဖွဲ့အစည်း ၁၃ ဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးစဉ် (ဓာတ်ပုံ - သတင်းစဉ်)

# မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲ ဒုတိယနေ့တွင် မြန်မာ့ပုလဲအတွဲ ၂၀၀ ရောင်းချ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၅ (၅၃) ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲ ဒုတိယနေ့ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ မဏိရတနာကျောက်စိမ်းခန်းမ၌ ဆက်လက်

ကျင်းပသည်။ (အောက်ပုံ) ပြပွဲကျင်းပသည့် နံနက်ပိုင်းမှ စတင်၍ မဏိရတနာ ကျောက်စိမ်းခန်းမ အတွင်း၌ အပြင်တို့တွင် ခင်းကျင်းပြသထားသည့် မြန်မာ့ကျောက်စိမ်းနှင့်

ကျောက်မျက်ရတနာများကို တရုတ်၊ အိန္ဒိယ၊ ဂျပန်၊ စင်ကာပူ၊ ထိုင်း၊ ဩစတြေးလျ စသည့် ပြည်ပကျောက်မျက်ရတနာကုန်သည်များနှင့် ပြည်တွင်းကျောက်မျက်ရတနာကုန်သည်များက

စိတ်ပါဝင်စားစွာ ကြည့်ရှုလေ့လာကြပြီး မြန်မာ့ပုလဲအတွဲများ ဝယ်ယူနိုင်ရေးအတွက် တင်ဒါများ တင်သွင်းကြသည်။ ညနေပိုင်းတွင် တင်ဒါတင်သွင်းထားသူများမှ ဝယ်ယူခွင့်ရရှိသူများကို ထုတ်ပြန်ကြေညာရာ ယူရိုငွေ ၁ ဒသမ ၇ သန်းကျော်တန်ဖိုးရှိ မြန်မာ့ပုလဲအတွဲ ၂၀၀ ရောင်းချခဲ့သည်။

(၅၃) ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲ အစီအစဉ်သည် ကျောက်စိမ်း၊ ကျောက်မျက်အတွဲများ တင်ပြရောင်းချရန် အပ်နှံမှုများအပေါ် လျာထားသတ်မှတ်ခြင်းဖြစ်၍ ကျောက်စိမ်းကျောက်မျက်အတွဲများ များပြားပါက သတ်မှတ်ကာလထက်စော၍ လည်းကောင်း၊ အချိန်ကာလ ပိုမိုကျင်းပခြင်းဖြင့်လည်းကောင်း ရောင်းချနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

# နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် အမေရိကန်သံရုံးတို့ ပူးပေါင်း၍ အင်္ဂလိပ်စာအထူးပြုသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၅ Lower Mekong Initiative (LMI) အစီအစဉ်ဖြင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ မဟာဗျူဟာလေ့လာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာနနှင့် ရန်ကုန်မြို့ရှိ အမေရိကန်သံရုံးတို့ ပူးပေါင်း၍ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အရာထမ်းငယ်များအတွက် English for Professional Communication သင်တန်းကို နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန

နေပြည်တော်၌ ဇွန် ၈ ရက်မှ ၁၇ ရက်အထိ လည်းကောင်း၊ အလယ်အလတ်အဆင့်နှင့် အထက်အရာထမ်းများအတွက် The LMI Communication Skills for Leaders သင်တန်းကို နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ရန်ကုန်၌ ဇွန် ၂၁ ရက်မှ ၂၅ ရက်အထိ လည်းကောင်း ဖွင့်လှစ်ပို့ချခဲ့သည်။ English for Professional Communication သင်တန်းသို့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အရာထမ်းငယ် ၂၁ ဦးနှင့် The LMI Communication Skills for Leaders သင်တန်းသို့ အလယ်အလတ်အဆင့်နှင့်အထက်အရာထမ်း ၁၆ ဦး ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါ သင်တန်းများတွင် အမေရိကန်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန English Language Fellow Program မှ နည်းပြဆရာမ Ms. Kelly Vassar နှင့် Ms. Marie Katherine Snider တို့က လာရောက်ပို့ချခဲ့ပြီး အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့် မိန့်ခွန်းများ၊ မှတ်တမ်းများ၊ အစီရင်ခံစာများ၊ ကောင်းမွန်စွာရေးသားနိုင်စေရန်နှင့် ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာအစည်းအဝေးများတွင် ကျွမ်းကျင်စွာ ပြောဆိုဆွေးနွေးနိုင်စေရန် အဓိကထားလေ့ကျင့်သင်ကြားပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)



# ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများနှင့် စက်ရုံအလုပ်သမားများအား ရက် ၁၀၀ စီမံချက်ဖြင့် မှတ်ပုံတင်ထုတ်ပေး

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၅ ရွှေ့ပြည်သူ့အခြေစိုက်ရေးအဖွဲ့အစည်းမှ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူးနှင့် မြို့နယ်အလုပ်သမားညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးမှူးတို့က ရွှေ့ပြည်သူစက်ရုံမူဇန်(၂)တွင်ရှိသော စက်ရုံတို့မှ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများနှင့် အလုပ်သမားများအား အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းနှင့် ကိုင်ဆောင်သင့်သော မှတ်ပုံတင်ထုတ်ပေးခြင်းကို ရက် ၁၀၀ စီမံချက်နှင့်အညီ ဇွန် ၂၅ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက အထည်ချုပ်စက်ရုံများ၌ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ယာပုံ)

စက်ရုံမှာ လုပ်သားထောင်ကျော်ထဲက မှတ်ပုံတင်ကျန်နေတဲ့ ၅၈ ဦးကို စက်ရုံမှာပဲ ဆောင်ရွက်ပေးတာပါ။ ရပ်ကွက်ထဲက လူငယ်တွေအများစုဟာ စက်ရုံမှာရှိနေတော့ စက်ရုံကို တိုက်ရိုက်လာပြီး ဆောင်ရွက်ပေးတာဟာ အလုပ်သမားတွေအတွက် အထူးအဆင်ပြေစေပါတယ်။ ကျန်တဲ့စက်ရုံတွေနဲ့ စာသင်ကျောင်းတွေက ၁၀ နှစ်ကျော် ကျောင်းသားတွေကိုပါ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးဖို့ရှိပါတယ်” ဟု ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအုန်းမြင့်က ပြောသည်။

ရွှေ့ပြည်သူစက်ရုံမူဇန်၌ လိုင်သာယာစက်ရုံမူဇန်ထက် စက်ရုံနည်းသော်လည်း ယခုနှစ်စပိုင်းမှစ၍ စက်ရုံလုပ်သားနှင့် ရွှေ့ပြောင်းလုပ်သားဝင်ရောက်မှု များပြားလာလျက်ရှိပြီး အလုပ်သမားတို့၏ သတ်မှတ်အခွင့်အရေးနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား အမြန်ဆုံးကိုင်ဆောင်ခွင့်ရရှိစေရန် ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိကြောင်း မြို့နယ်အလုပ်သမားညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးအောင်ကျော်မိုးက ပြောကြားကာ KMC အထည်ချုပ်



စက်ရုံမှ အလုပ်သမားများကလည်း အချိန်ကုန်သက်သာစွာ လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ လုပ်ငန်းခွင်မပျက် ဆောင်ရွက်ပေးမှုအပေါ် ကျေနပ်အားရ (၁၆၄)

နိုင်ငံတော်၏  
အတိုင်ပင်ခံ  
ပုဂ္ဂိုလ်  
ဒေါ်အောင်ဆန်း  
စုကြည်  
ထိုင်းနိုင်ငံ  
ခရီးစဉ်  
မှတ်တမ်း  
ပုံရိပ်များ



နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ထိုင်းနိုင်ငံ နန္ဒမီးပထမခရိုင် ဘန်ဟိုးအောင် စံပြကျေးရွာနှင့် SAMPRAN Riverside သို့ သွားရောက်ရာ လမ်းခရီး၌ ထိုင်းနိုင်ငံရောက် မြန်မာ နိုင်ငံသားများက ရင်းရင်းနှီးနှီးကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြစဉ်



နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား သုဝဏ္ဏဘူမိအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ထိုင်းနိုင်ငံ ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက်ကြစဉ်



နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ထိုင်းနိုင်ငံ မြန်မာသံရုံး၌ Assumption University မှ မြန်မာ ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား တွေ့ဆုံပြောကြားစဉ်



နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ထိုင်းနိုင်ငံ နန္ဒမီးပထမခရိုင် ဘန်ဟိုးအောင် စံပြကျေးရွာနှင့် SAMPRAN Riverside သို့ သွားရောက်၍ ထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများကို ကြည့်ရှုလေ့လာစဉ်



နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြိုးမင်းသိန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ ကြိုဆိုကြစဉ်

# လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းဝေးစေရန်အတွက် ရှုပ်ထွေးနေသည့်ဆားပစ်ကြိုးများကို စနစ်တကျရှင်းလင်းဆောင်ရွက်

**ရန်ကုန် ဇွန် ၂၅**  
ရန်ကုန် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေး ကော်ပိုရေးရှင်းက မြို့တော်အင်္ဂါရပ်နှင့် အညီ သန့်ရှင်းသာယာလှပစေရန်နှင့် လျှပ်စစ်အန္တရာယ် ကင်းဝေးစေရန် အတွက် ရှုပ်ထွေးနေသည့် ဆားပစ်ကြိုးများနှင့် အမြင်မတင့်တယ်သည့် ဆားပစ်ကြိုးများကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် တာမွေ မြို့နယ် ကျောက်မြောင်းကြီးရပ်ကွက် အတွင်း ရှင်းလင်းလျက်ရှိရာသို့ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့် သွားရောက်ကြည့်ရှုရာ ရန်ကုန်လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေး ကော်ပိုရေးရှင်းမှ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင်မောင်လတ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုအား ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့အတူ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ဒဂုံမြို့သစ်တောင်ပိုင်း ၆၅ ရပ်ကွက်တွင် ရှုပ်ထွေးနေသည့် ဆားပစ်ကြိုးများ၊ ရှည်လျားနေသည့် ဆားပစ်ကြိုးများ၊ အမြင်မတင့်တယ်သည့် ဆားပစ်ကြိုးများကို စနစ်တကျဖြစ်စေရန် လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေမှု၊ ၁၈ ရပ်ကွက်နှင့်

၂၀ ရပ်ကွက်တို့တွင် 200 KV ထရန်စဖော်မာအသစ်တပ်ဆင်ပြီး ဓာတ်အားပို့လွှတ်ရန်ဆောင်ရွက်နေမှုကို ရန်ကုန်လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်းမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကြသည်။ (ယာပုံ)

ထိုကဲ့သို့ ရှုပ်ထွေးရှည်လျားနေသည့် လျှပ်စစ်ဆားပစ်ကြိုးများ၊ အမြင်မတင့်တယ်သည့် ဆားပစ်ကြိုးများကို စနစ်တကျဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပြည့်ပြည့်ဝဝ ရရှိနိုင်မည့်အပြင် လျှပ်စစ်အန္တရာယ်လည်း ကင်းဝေးသွားမည်ဖြစ်သည်။

ရန်ကုန်လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေး ကော်ပိုရေးရှင်းမှ တာဝန်ရှိသူများသည် ဒဂုံမြို့သစ် တောင်ပိုင်းမြို့နယ်၌ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးပေးရန် ပုဂ္ဂလိကမှ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေသည့် Myanmar Global Lighting Star Co., Ltd ရုံးခန်းကို မြို့နယ်လျှပ်စစ်မန်နေဂျာရုံး (ဒဂုံမြို့သစ်တောင်ပိုင်း) တွင် ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။



ရန်ကုန်လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေး ကော်ပိုရေးရှင်းသည် တိုင်းဒေသကြီး ခရိုင်လေးခရိုင်အတွင်းရှိ တာမွေ၊ လှိုင်သာယာ၊ လှိုင်နှင့် ဒလမြို့နယ်တို့တွင် ရှုပ်ထွေးနေသည့် ဆားပစ်ကြိုးများ၊ ရှည်လျားနေသည့် ဆားပစ်ကြိုးများ၊ အမြင်မတင့်တယ်သည့် ဆားပစ်ကြိုးများကို ပြည်သူများ လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းဝေးစေရန်နှင့် မြို့တော်အင်္ဂါရပ်နှင့်အညီဖြစ်ရန် အဓိက ဦးစားပေးဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်သည်။ ကျန်မြို့နယ်များကိုလည်း အပိုင်းလိုက်လုပ်ဆောင်သွားရန် မြို့နယ်များရှိ ညွှန်ကြားထားကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

# ပြောင်းလဲနေသည့် ခေတ်စနစ်ကိုထင်ဟပ်အားကောင်းစေမည့် တေးသီချင်းများ ရေးသားထုတ်လွှင့်နိုင်ရေး တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

**ရန်ကုန် ဇွန် ၂၅**  
တေးသီချင်းများသည် ဂီတအသံနှင့် ပေါင်းစပ်လိုက်ပါက ပိုပြီးအားကောင်းထိရောက်မှုရှိလာမည်ဖြစ်ပြီး တေးသီချင်း၊ ဂီတအသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားပူးပေါင်းလိုက်သည့်အခါ ပိုပြီးသက်ရောက်မှုရှိလာမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်က ပြောကြားသည်။ (ယာပုံ)

ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ပြည်လမ်းရှိ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်နှင့် တေးရေးပညာရှင်များတွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးကထိုသို့ ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့

အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားအနေဖြင့် တေးရေးဂီတ ပညာရှင်ကြီးများအား တေးသီချင်းများ ရေးသားပေးရန် အကူအညီတောင်းလိုပါကြောင်း၊ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားသည် အများပြည်သူနှင့် ဆက်ဆံသည့်အခါ အားရှိသည် မီဒီယာတစ်ခုဖြစ်သည်ဟု မြင်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံရေးခေတ်စနစ် ပြောင်းလဲလာသည့်အခြေအနေတွင် အနုပညာ



ခံစားမှုများအား မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားမှတစ်ဆင့် ပြည်သူများအား တွေ့မြင်စေလိုပါကြောင်း၊ ပြောင်းလဲနေသည့် ဒီမိုကရေစီခေတ်စနစ်ကို ထင်ဟပ်အားကောင်းစေမည့် တေးသီချင်းများကို ရေးသားထုတ်လွှင့်စေလိုပါကြောင်း၊ တေးရေး တေးဆိုပညာရှင်များ၏ လုပ်ငန်းအခက်အခဲများအား ဝန်ကြီးဌာနဘက်မှ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြောင်းလဲနေသည့်ကာလတွင် တေးဂီတဆိုင်ရာ လိုအပ်နေသော ကွက်လပ်အား ဝိုင်းဝန်းဖြည့်ဆည်းပေးစေလိုပါကြောင်း၊ အဆိုပါ ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် တွေ့ဆုံခြင်းဖြစ်ပြီး အကြံဉာဏ်များကိုလည်း ပေးစေလိုပါကြောင်း ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသော တေးရေးပညာရှင်များက တေးဂီတလောက ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အကြံပြုဆွေးနွေးကြသည်။

အဆိုပါ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲသို့ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဂီတအစည်းအရုံး ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်များ၊ တေးရေးပညာရှင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် ရေကူးအသံလွှင့် စက်ရုံတို့ကို သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ (သတင်းစဉ်)

# ခေတ်စနစ်ကိုထင်ဟပ်အားကောင်းစေမည့် တေးသီချင်းများ ရေးသားထုတ်လွှင့်နိုင်ရေး တေးရေးပညာရှင်များ၏သဘောထားအမြင်များ

**ရန်ကုန် ဇွန် ၂၅**  
ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ပြည်လမ်းရှိ မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြားအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်နှင့် တေးရေးပညာရှင်များတွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲတွင် စပ်လျဉ်း၍ တေးရေးပညာရှင်များ၏ သဘောထားအမြင်များကို ကောက်နုတ်ဖော်ပြလိုက်ရပါသည်။

**တေးရေးပညာရှင် ဟင်္သာတမြင့်ဇွေ (မြန်မာနိုင်ငံဂီတအစည်းအရုံး နာယက)**  
မြန်မာ့အသံတေးသီချင်းစိစစ်ရေး ဘုတ်အဖွဲ့မှာလည်း ကိုယ်တိုင်ပါဝင်နေပါတယ်။ အနုပညာအခြေခံရှိတဲ့ပုဂ္ဂိုလ်ဝန်ကြီးဖြစ်တော့ ဆွေးနွေးရတာ အားလုံးကျေနပ်ပါတယ်။ တိုင်းပြည်အတွက် အကျိုးပြုမယ့် တိုင်းကျိုးပြုသည့်သီချင်းတွေကို ထူထုပ်ပိုးပေးကြီးတွေမရေးဘဲ ပါးပါးနဲ့ အနုပညာဆန်ဆန်ရေးသားပေးကြဖို့ဆွေးနွေးကြတယ်။ အဲဒီအချက်ကို

ကျေနပ်တယ်။ အနုပညာတစ်ခုကို ဖန်တီးတယ်ဆိုတာ အတုံးလိုက်အတစ်လိုက် ရေးရင်မကောင်းဘူး။ ကိုယ်တင်ပြချင်တဲ့ အကြောင်းအရာကို ကိုယ်တတ်ထားတဲ့ သိထားတဲ့အသိနဲ့ ဖတ်ထားတဲ့စာအုပ်တွေထဲက အကြောင်းအရာတွေ၊ အချက်အလက်တွေကို ကိုယ်စုဆောင်းထားတဲ့ အနုပညာအမွေနဲ့ ဖန်ဆင်းလိုက်တာ အနုပညာမြောက်သွားတယ်။ အနုပညာက လွတ်လပ်ခွင့်ရှိရမယ်။ ရေးကြပါလို့ ပြောတဲ့အတွက် ကျေကျေနပ်နပ်ရေးပါမယ်။ သီချင်းကောင်းတွေပေါ်လာမယ်။ MRTV, MRTV-4 တို့ကနေ သီချင်းကောင်းတွေပြည့်သွားကြားကို ပေါ်ထွက်လာပါမယ်။

**တေးရေးပညာရှင် ဦးမြင့်မိုးအောင်**  
နိုင်ငံတော်ကခေတ်သစ် စနစ်သစ်နဲ့ ပြောင်းသွားတဲ့ အချက်လေးတွေကို ပေါ်လွင်စေမယ့် အနုပညာတေးသီချင်းဖန်တီးမှုလေးတွေကို ဆောင်ရွက်ဖို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မေတ္တာရပ်ခံတာကို ကျွန်တော်တို့ဘက်ကလည်း

လိုလိုလားလား အားတက်သရော အားလုံး ဝိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ပေးကြမယ့်သဘောပြောဖြစ်ပါတယ်။ ဂီတလောကရဲ့ လတ်တလောအနေအထားလေးတွေ၊ ဂီတလောကတိုးတက်ဖို့ လုပ်ဆောင်ချက်တွေကို ဂီတပညာရှင်တွေ တင်ပြကြသလို ဝန်ကြီးကလည်း ဖြေရှင်းရမယ့်နည်းလမ်းတွေကို ပေးသွားပါတယ်။ တိုးတက်တဲ့အခြေအနေ တွေရတဲ့အတွက် ဝမ်းသာအားရမိပါတယ်။

**တေးရေးပညာရှင် နောင်နောင် (ဆန်းဖလားဝါး)**  
မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားကို ဒီထက်ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ကောင်းမွန်စေချင်တဲ့ဆန္ဒရှိပါတယ်။ ခေတ်ကိုကိုယ်စားပြုတဲ့ တေးသီချင်းတွေထွက်ရမယ်။ ခေတ်ကို ကိုယ်စားပြုတဲ့ အနုပညာ ဝန်ဆောင်မှု ကြေးတွေရှိသင့်တယ်လို့ ထင်ပါတယ်။ ဒါဆိုရင် မိသားစုဘဝရပ်တည်မှု ခိုင်မာပြီး အနုပညာလည်း ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အားကောင်းလာမယ်လို့ ထင်ပါတယ်။



တေးရေးပညာရှင် ဟင်္သာတမြင့်ဇွေ (မြန်မာနိုင်ငံဂီတအစည်းအရုံးနာယက)



အောင်နိုင်စန်း တေးရေးပညာရှင်



ဦးမြင့်မိုးအောင် တေးရေးပညာရှင်

ကျွန်တော်တို့ မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြားကို ကြိုဆိုပြီး ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမှာပါ။ ဖန်တီးမှုဂီတအနုပညာတွေနဲ့ အားတက်သရော လုပ်အားလာပေးမှာပါ။

**တေးရေးပညာရှင် အောင်နိုင်စန်း**  
အရင်ကလို အကျိုးပြုတေးတွေကို ထူထုပ်ထဲကြီးတွေနဲ့ သွယ်ဝိုက်ရေးတာ မဟုတ်ဘဲ ပါးပါးလျားလျားနဲ့ ပြည်သူတွေကြားကို ရောက်စေချင်တာ။ အဓိကရောက်ဖို့ MRTV ကနေ ဆောင်ရွက်ရမှာ။ ဒါကြောင့် MRTV ကို ပံ့ပိုးပေးဖို့

ဝန်ကြီးက ပြောတာပါ။ ကျွန်တော်တို့ဘက်ကလည်း လိုလိုလားလား လုပ်ပေးမှာပါ။ မူပိုင်ခွင့်နဲ့ပတ်သက်ပြီး ဥပဒေတွေအကောင်အထည်ဖော်လာဖို့ရှိပါတယ်။ သီချင်းခွင့်ပြုချက်တွေ ကြိုတင်ခွင့်တောင်းဖို့ ဆွေးနွေးခဲ့ပါတယ်။

**တေးရေး၊ တေးဆို အနုဂ္ဂ**  
ဒီမိုကရေစီအရေးနဲ့ ပတ်သက်ပြီး တော့ မြန်မာ့အသံကနေ အစီအစဉ်တွေ ဒီမိုကရေစီအကြောင်းအရာရော၊ အနုပညာရော သိစေချင်တဲ့ အစီအစဉ်တွေ အဓိက ထုတ်လွှင့်ပေးဖို့ လုပ်ဆောင်ပေး

ဖို့၊ သီချင်းအားဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ရုပ်ရှင်အားဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ကာတွန်းအားဖြင့်ဖြစ်စေ တယ်လိုပုံစံမျိုး မီဒီယာမျိုးကိုပဲ သုံးသုံး၊ ဒီမိုကရေစီအရေးကို ပိုပြီးတော့ လူတွေနားလည်အောင် အနုပညာရတနာတကာလဲဆိုတာဆွေးနွေးတယ်။ နိုင်ငံတော်အဆင့် မြန်မာ့အသံကနေ တန်ဖိုးရှိလာတဲ့ ဒီမိုကရေစီနဲ့ပတ်သက်တဲ့ အစီအစဉ်တစ်ခုကို လုပ်ဆောင်ပေးဖို့ ဆွေးနွေးခဲ့ပါတယ်။

**ရီရီမြင့်၊ ဥဗ္ဗာသန့်**



# သစ်ပင်စိုက်ပျိုးခြင်းသည် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းနိုင်သဖြင့် အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်ဖြင့် ရှင်သန်အောင်စိုက်ပျိုး

**နေပြည်တော် ဇွန် ၂၅**  
 သစ်ပင်စိုက်ပျိုးခြင်းသည် အများပြည်သူ အတွက် အေးမြသည့် အရိပ်အာဝါသကို ဖန်တီးပေးသည့် လုပ်ဆောင်ချက်ဖြစ်ပြီး သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းနိုင် ကာ သဘာဝဘေးဒဏ်များကို ကြိုတင် ကာကွယ်နိုင်မည်ဖြစ်၍ အမျိုးသားရေး စိတ်ဓာတ်ဖြင့် စေတနာထားကာ ရှင် သန်အောင်မြင်စွာထွန်းအောင် စိုက် ပျိုးကြရန်လိုကြောင်းဖြင့် တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်က ယနေ့နံနက် ၇ နာရီ တွင် နေပြည်တော် ဇေယျာသီရိမြို့နယ် ရေဆင်းဆည်အနီး၌ ပြုလုပ်သည့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း) ၏ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ပထမအကြိမ် မိုးရာသီ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲ အခမ်းအနားသို့ တက် ရောက်စဉ် အမှာစကားပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်က မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲ အထိမ်းအမှတ် ခရေပင်ကိုလည်းကောင်း၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်၏ ဇနီးက ကံ့ကော်ပင်ကို လည်းကောင်း စိုက်ပျိုးပေးကြသည်။

ဆက်လက်၍ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် (ကြည်း) နှင့် ဇနီး၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ ကာကွယ်ရေး



ဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီး များနှင့် ဇနီးများ၊ အခမ်းအနားသို့ တက် ရောက်လာကြသူများက စိုက်ပျိုးပင် များအား သတ်မှတ်နေရာအသီးသီးတွင် စိုက်ပျိုးကြသည်။ (အပေါ်ပုံ)

ထို့နောက်တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် အရာရှိ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များ စုပေါင်း သစ်ပင်စိုက်ပျိုးနေမှုကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ (အပေါ်ပုံ)

ယနေ့ ကျင်းပသော ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း) ၏ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ပထမအကြိမ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲ တွင် ရတနာတန်းဝင် ကျွန်းပင် ၅၀၀၀ အား စုပေါင်းစိုက်ပျိုးခဲ့ကြသည်။

အလားတူ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်နယ် ယနေ့စိုက်ပျိုးသည့် စိုက်ပျိုးပင် စုစု မြေများတွင်လည်း မိုးရာသီသစ်ပင် စိုက်ပျိုးပွဲများကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် တစ်ချိန်တည်း တစ်ပြိုင်တည်း ကျင်းပ ကြပြီး တပ်မတော်တစ်ရပ်လုံးအနေဖြင့်

ယနေ့စိုက်ပျိုးသည့် စိုက်ပျိုးပင် စုစု ပေါင်းမှာ ၄၀၀၀၇ ပင်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

## မြန်မာ-ဆွစ်ဇာလန် ပညာရေးကဏ္ဍတွင်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ကိစ္စရပ်များဆွေးနွေး

**နေပြည်တော် ဇွန် ၂၅**  
 ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးသည် ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ Winterthur မြို့တွင် ဇွန် ၂၀ ရက်မှ ၂၂ ရက်အထိ ကျင်းပသော ဒုတိယအကြိမ်မြောက် အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာ နည်းပညာနှင့် သက်မွေးပညာ၊ ကျွမ်းကျင်မှုနှင့် လေ့ကျင့်ရေးညီလာခံသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။

ညီလာခံကို ကမ္ဘာတစ်ဝန်းနည်း

ပညာနှင့် သက်မွေးပညာ၊ ကျွမ်းကျင်မှု နှင့် လေ့ကျင့်ရေးကဏ္ဍအား အောင်မြင် စွာအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် နေမှုများအား လေ့လာသိရှိနိုင်ရန်နှင့် မျှ ဝေနိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ ကျင်းပခြင်းဖြစ်ပြီး နိုင်ငံပေါင်း ၇၈ နိုင်ငံမှ ဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယ ဝန်ကြီးများ၊ သက်ဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့် အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ခရီးစဉ် အတွင်း ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံသမ္မတနှင့်

တွေ့ဆုံ၍ နည်းပညာနှင့် သက်မွေးပညာ၊ ကျွမ်းကျင်မှုနှင့် လေ့ကျင့်ရေးကဏ္ဍ ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ ပူးပေါင်းဆောင် ရွက်နိုင်မည့်ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ထို့ပြင် Vaud ပြည်နယ် ပညာရေး ဝန်ကြီးနှင့် တွေ့ဆုံ၍ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ ၏ ပညာရေးကဏ္ဍ ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ ပညာရေးကဏ္ဍတွင် နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်

လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ခရီးစဉ် အတွင်း Lucerne မြို့ရှိ Shindler Company နှင့် Montreux မြို့ရှိ ဟိုတယ်သင်တန်းကျောင်းများသို့ သွား ရောက်၍ လုပ်ငန်းခွင်အခြေပြုနည်းပညာ နှင့် သက်မွေးပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့် ရေး ဆောင်ရွက်နေမှုများအား သွား ရောက်လေ့လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

## မြန်မာ - အစွဲရေးကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမြှင့်တင်ရေးဆွေးနွေး

**နေပြည်တော် ဇွန် ၂၅**  
 စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ သန်းမြင့်သည် ဇွန် ၂၃ ရက်က အစွဲရေးသံအမတ်ကြီး H.E.Mr.Daniel Zonshine အား စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးရုံးစဉ်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံသည်။

ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမြှင့်တင်ရေး၊ လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးသင်တန်းများသို့ သင်တန်းသားများ စေလွှတ်နိုင် ရေး၊ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍတွင် အရေးကြီးသည့် ရေအရင်းအမြစ်စီမံခန့်ခွဲမှု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် နည်းပညာနှင့် အတတ်ပညာများမျှဝေနိုင်ရေး၊ မြန်မာ့ ထုတ်ကုန်များ အစွဲရေးနိုင်ငံသို့ တိုးမြှင့်တင်ပို့နိုင်ရေးနှင့် အစိုးရအချင်းချင်းသာမက နှစ်နိုင်ငံ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များအကြား ကူးလူးဆက်ဆံမှုများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက် နိုင်ရေးတို့ကို အပြန်အလှန်ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

လက်နက်များလွှဲပြောင်းအပ်နှံသည်။ ထို့နောက် တိုင်းမှူးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့က တာဝန်ရှိသူများက ဆန့်၊ ဆီ၊ စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် ထောက်ပံ့ ပစ္စည်းများကို ပေးအပ်ကြသည်။ ယင်း နောက် နိုင်ငံလွှဲ(ခ)နိုင်ငံလွှဲသောင်း ခေါင်း ဆောင်သောအဖွဲ့သည် သံဃာတော် အရှင်သုမြတ်များနှင့် ပြည်သူများအား ဝန်ချတောင်းပန်သည်။

အဆိုပါ နိုင်ငံလွှဲ(ခ)နိုင်ငံလွှဲသောင်း ခေါင်းဆောင်သော လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ သည် အဖွဲ့ဝင် ၂၀ နှင့်အတူ လက်နက် ဝယ် ၁၂ လက်၊ ဗုံးသီး ၁၂ လုံး၊ လက်ပစ်ဗုံး

**ရခိုင်ကမ်းရိုးတန်းဒေသများ မိုးပိုလာနိုင်**

မိုးလေဝသနှင့် ဇလဗေဒညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ထုတ်ပြန်ချက်အရ နေပြည်တော်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရန်ကုန်မြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ မိုးအသင့်အတင့် ထစ်ချွန်းရွာမည်။ မနက်ဖြန်အတွက်ခန့်မှန်းချက်မှာ ရခိုင်ကမ်းရိုးတန်းဒေသများတွင် မိုးပိုလာနိုင်သည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

## နိုင်ငံလွှဲ(ခ)နိုင်ငံလွှဲသောင်း ဦးစီးသော လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ လက်နက်ခဲယမ်းများနှင့်အတူ ဥပဒေဘောင်အတွင်းဝင်ရောက်

**နေပြည်တော် ဇွန် ၂၅**  
 နိုင်ငံတော် လျှောက်လှမ်းနေသည့် ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီစနစ်တွင် တိုင်းပြည် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးနှင့် အမျိုးသားပြန်လည်စည်းလုံး ညီညွတ်ရေးအတွက် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော် ဆောင်မှုလုပ်ငန်းစဉ်များကို အစိုးရ

ပြည်သူနှင့် တပ်မတော်တို့ပူးပေါင်း၍ တက်ညီလက်ညီအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မွန် ပြည်နယ် ရေးမြို့နယ် တောင်ပိုင်းတွင် လှုပ်ရှားနေသော နိုင်ငံလွှဲ(ခ) နိုင်ငံ လွှဲသောင်း ခေါင်းဆောင်သော လက်နက်

ကိုင်အဖွဲ့သည် နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် တပ်မတော်၏ သဘောထားအမူကို သိရှိနားလည်လာပြီး နိုင်ငံတော်တည် ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရန်အတွက် ဥပဒေဘောင်အတွင်း ဝင် ရောက်လိုကြောင်း နယ်မြေခံတပ်မတော်

စစ်ကြောင်းထံ ဆက်သွယ်လာသဖြင့် အရှေ့တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ်မျိုးဝင်း၊ မွန်ပြည်နယ်လုံခြုံ ရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဗိုလ်မှူးကြီး ဝင်းနိုင်ဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ရေးမြို့နယ် နယ်မြေခံ တပ်နယ်ခန်းမ၌ ၎င်းအဖွဲ့အား အခမ်း အနားဖြင့် ကြိုဆိုခဲ့ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ တိုင်းမှူးမှ နှုတ်ခွန်းဆက် စကားပြောကြားခဲ့ပြီး ဥပဒေဘောင် အတွင်း ဝင်ရောက်လာသော အဖွဲ့ ခေါင်းဆောင် နိုင်ငံလွှဲ(ခ)နိုင်ငံလွှဲသောင်း က တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများထံသို့

၁၀ လုံး၊ လက်လုပ်မိုင်းခြောက်လုံး၊ ကျည် မျိုးစုံ ၁၀၉၉ တောင့်၊ ကျည်အိမ်မျိုးစုံ ၁၂ ခု၊ လမ်းလျှောက်စကားပြောစက် နှစ်လုံး၊ လွယ်ကြိုးတစ်ချောင်းတို့ ပါဝင် ကြောင်းသိရှိရပြီး ၎င်းအဖွဲ့ဝင်များ လူမှုဘဝလုံခြုံစွာရပ်တည်နိုင်ရေး ဥပဒေ ဘောင်အတွင်း အခြေချနေထိုင်လုပ် ကိုင် စားသောက်နိုင်ရေးတို့အား ပြည် နယ် အစိုးရအဖွဲ့နှင့် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တို့ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပြီး စီစဉ်ဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (မြဝတီ)

## ငွေတောင်ဆည်နယ်နိမိတ်အတွင်း အိမ်ခြံမြေ ခြံစည်းရိုးတိုင်များ ကျူးကျော်စိုက်ထူခြင်းများပြုလုပ်နေ

**လှိုင်ကော် ဇွန် ၂၅**  
 ကယားပြည်နယ် လှိုင်ကော်ခရိုင် ဒီမောဆိုမြို့နယ်တွင်တည်ရှိသော ငွေတောင် ဆည် နယ်နိမိတ်အတွင်း လူအချို့က အိမ်ခြံမြေပြုလုပ်ရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ခြံစည်း ရိုးတိုင်များကို ခွင့်ပြုချက်မရှိဘဲ စိုက်ထူကာရံမှုများပြုလုပ်နေကြောင်း ငွေတောင် ဆည်အနီး နေထိုင်သူအချို့၏ ပြောပြချက်အရသိရသည်။

“မကြာမီကာလက ဒီမောဆိုမြို့ရဲ့ တိုးချဲ့ကွက်သစ်တွေအဖြစ် ငွေတောင်ဆည်

အဖျားပိုင်းမှာ အိမ်ခြံမြေကွက်နေရာတွေ သတ်မှတ်ချထားပေးတာတွေရှိတယ်။ မြို့မြေကွက် ပုံစံလည်းထုတ်ပြန်ပြီး အခု အဲဒီသတ်မှတ်နေရာချထားပေးတဲ့ အိမ်ခြံမြေ ကွက်နေရာတွေကို ကျော်လွန်ပြီး ငွေတောင်ဆည် နယ်နိမိတ်ထဲကို လူအချို့က ကျူး ကျော် ခြံစည်းရိုးတိုင်စိုက်တာ တွေလုပ်နေကြတယ်။ ငွေတောင်ဆည်ကြီး ထိခိုက် ပျက်စီးသွားမှာကို စိုးရိမ်မိပါတယ်။ ဒီကိစ္စကို သက်ဆိုင်ရာက အမြန်ဆုံးဖြေရှင်းဆောင် ရွက်သင့်ပါတယ်”ဟု ဒီမောဆိုမြို့ အောင်မင်္ဂလာရပ်ကွက်နေ အမျိုးသားတစ်ဦးက

ပြောသည်။ အထက်ဖော်ပြပါဖြစ်ရပ်များ ဖြစ်ပေါ်နေခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍သက်ဆိုင်ရာ ဒီမောဆိုမြို့တိုးချဲ့ကွက်သစ်မြေနေရာချထားပေးသည့် အိမ်ခြံမြေများအား ပြန်လည် စိစစ်ခြင်း၊ ငွေတောင်ဆည်နယ်နိမိတ်မှတ်တိုင်များ အသစ်စိုက်ထူခြင်း၊ ကန့်ပတ်လမ်း ဖောက်လုပ်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြုလုပ်နေကြောင်း သိရသည်။

ငွေတောင်ဆည်ကို ၁၉၆၃ ခုနှစ်မှ ၁၉၆၅ ခုနှစ်အတွင်း အပြီးတည်ဆောက်ခဲ့ပြီး ကန်ပေါင်အလျား ပေ ၆၀၀၀၊ အမြင့် ၃၅ ပေ၊ ကန်ရေပြည့် အမှတ် ၁၃၂ ပေ၊ ကန်ရေပြည့် ရေလှောင်ပမာဏ ဧကပေ ၁၀၀၆၀ ဖြစ်ပြီး ဆည်ရေသောက် လယ်မြေဧက ၅၈၇၇ ကို စိုက်ပျိုးရေးပေးဝေနေကြောင်း သိရသည်။ (ကြီးမြင့်နိုင်(လှိုင်ကော်))

၁၀ လုံး၊ လက်လုပ်မိုင်းခြောက်လုံး၊ ကျည် မျိုးစုံ ၁၀၉၉ တောင့်၊ ကျည်အိမ်မျိုးစုံ ၁၂ ခု၊ လမ်းလျှောက်စကားပြောစက် နှစ်လုံး၊ လွယ်ကြိုးတစ်ချောင်းတို့ ပါဝင် ကြောင်းသိရှိရပြီး ၎င်းအဖွဲ့ဝင်များ လူမှုဘဝလုံခြုံစွာရပ်တည်နိုင်ရေး ဥပဒေ ဘောင်အတွင်း အခြေချနေထိုင်လုပ် ကိုင် စားသောက်နိုင်ရေးတို့အား ပြည် နယ် အစိုးရအဖွဲ့နှင့် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တို့ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပြီး စီစဉ်ဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (မြဝတီ)

ကျောစုံမှ

အတွက် မိမိတို့အစိုးရအနေဖြင့် ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိပြီး လွယ်ကူ လျင်မြန်စေမည့် မူဝါဒနှင့် လုပ်ငန်းစဉ်များ ချမှတ်ကာစနစ်တကျ လှုံ့ပြောင်းနိုင်ရေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း အချို့မြေယာ ကိစ္စများမှာမူ တည်ဆဲမြေယာဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံး လုပ်နည်းများနှင့် အညီဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်၍ အချိန်အတိုင်း အတာတစ်ခုအထိ စောင့်ဆိုင်းပေးရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

သိမ်းဆည်းခံ လယ်ယာမြေပြဿနာများသည် ရိုးရိုး သားသားနှင့် တရားဥပဒေကို အမှန်တကယ် နားမလည်၍ မှန်ကန်မှုမရှိသည့်များလည်း ရှိနိုင်သကဲ့သို့ မရိုးမသား မမှန်မကန် ပြုလုပ်နေသည့်များလည်း ရှိနိုင်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ကော်မတီ အဆင့်ဆင့်အနေဖြင့် သိမ်းဆည်းခံ လယ်ယာမြေပြဿနာများ ကို တရားဥပဒေတော်အတွင်းမှ တရားမျှတခြင်းရရှိအောင် စေတနာကရုဏာဖြင့် ကူညီပေးလိုသည့် မေတ္တာစိတ်အရင်းခံဖြင့် နည်းလမ်းတကျ ရဲရဲတင်းတင်း ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းဆုံးဖြတ်ဆောင် ရွက်ရန် အမှန်တကယ်လိုအပ်ကြောင်း။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခြင်းအားဖြင့် လယ်ယာ၊ သာမန်နှင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းမရှိ၍ ကျေးလက်ဒေသကို စွန့်ခွာ သွားမှုများ၊ မြို့ကြီးပြကြီးများသို့ မိသားစုလိုက် ရွှေ့ပြောင်း ကျူးကျော်နေထိုင်မှုများ၊ ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ ဆင်းရဲဒုက္ခခံပြီး နည်းလမ်းမျိုးစုံဖြင့် သွားရောက်လုပ်ကိုင်နေမှုများ၊ မြန်မာပြည်မှ ခေတ်ပညာတတ် လုပ်ငန်းကျွမ်းကျင်မှုရှိသော လူစွမ်းအား အရင်းအမြစ်များ ပြည်ပသို့ထွက်ခွာ ဆုံးရှုံးနေမှုများသည်လည်း တဖြည်းဖြည်းလျော့ကျလာမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ထို့အပြင် မိမိတို့လယ်ယာမြေများသည် ဘိုးဘွားပိုင်အမွေ အနှစ် အစစ်ဖြစ်သည့်အတွက် သားစဉ်မြေးဆက် အမွေဆက်ခံ ခွင့်ရရှိထားသည်ကို တန်ဖိုးထားပြီး စားနပ်ရိက္ခာလုံလုံမှုရရှိအောင် သာမက ပိုလျှံအောင်စိုက်ပျိုးလုပ်ကိုင်သွားကြရန်နှင့် ယခင်က မိမိတို့နိုင်ငံသည် အာရှဆန်အိုးကြီးအဖြစ် အမွမ်းတင်ခံရဖူး သည်ကို ဂုဏ်ယူဖွယ်အမှတ်ရနေကြရန် မေတ္တာရပ်ခံတိုက်တွန်း လိုပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်အစိုးရသစ်၏ အများပြည်သူတို့၏ လူမှုစီးပွား ဘဝများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုသည့် မူဝါဒကိုအကောင်အထည် ဖော်ရာတွင် ကျေးလက်နေပြည်သူအများစုဖြစ်သည့် တောင်သူ လယ်သမားများဘဝကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်အောင် စိုက်ပျိုးရေး လုပ်ငန်း၌ အဓိကအခြေခံကျသည့် အသုံးမလိုလှလယ်ယာမြေ များကို မူလပိုင်ရှင်များထံ အမြန်ပြန်လည်လှူပြောင်းနိုင်ရေး သည်လည်း အလွန်အရေးကြီးသောကြောင့် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့များအနေဖြင့် အထူး အလေးထားဆောင်ရွက်ပေးပါရန် တိုက်တွန်းပါကြောင်း ဒုတိယသမ္မတက ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမန်းကျော်နီ



လယ်ယာမြေနှင့်အခြား မြေများ သိမ်းဆည်းခံ ရမှုများ ပြန်လည်စိစစ် ရေး ဗဟိုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ ပြန်လည် စွန့်လွှတ် လယ်ယာမြေများအား မူလတောင်သူများသို့ ပြန်လည်ပေးအပ်ခြင်း အခမ်းအနား တက် ရောက်လာကြသူများ အား ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်စဉ် (သတင်းစဉ်)

က စွန့်လွှတ်မြေများနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ယခုကဲ့သို့ ပြန်လည်ပေးအပ်ရာတွင် တောင်သူတစ်ဦးချင်း မိမိလုပ်ကိုင် နေသည့် ဧရိယာအတိုင်း ယာယီလုပ်ပိုင်ခွင့်ပြုလက်မှတ်များ ထုတ်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး ဒေသခံတောင်သူများ အကြား ပြဿနာတစ်စုံတစ်ရာမရှိပါက ၂၀၁၂ ခုနှစ် လယ်ယာမြေဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ လယ်ယာမြေ လုပ်ပိုင်ခွင့်ပြုလက်မှတ် များ ဆက်လက်ထုတ်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေး နှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာနမှ တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူး ဦးကျော်ထင် က စွန့်လွှတ်မြေများ ပြန်လည်ပေးအပ်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ လည်းကောင်း၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်လယ်သမားနှင့် အလုပ်သမား ရေးရာ ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိန်ဝင်းက ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၏ လယ်ယာကဏ္ဍနှင့်ပတ်သက်၍လည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြကြ သည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတက မအူပင်ခရိုင်မှ တောင်သူ နှစ်ဦးနှင့် ဖျာပုံခရိုင်မှ တောင်သူတစ်ဦးတို့ကို စွန့်လွှတ်မြေလုပ် ပိုင်ခွင့်များအား ပေးအပ်သည်။

ဆက်လက်၍ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူက မအူပင်ခရိုင်မှ တောင်သူနှစ်ဦးအား လည်းကောင်း၊ စက်မှုဝန်ကြီး

ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ချိုက ဖျာပုံခရိုင်မှ တောင်သူ နှစ်ဦးအားလည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမန်းကျော်နီက မအူပင်ခရိုင်နှင့် ဖျာပုံခရိုင်တို့မှ တောင်သူတစ်ဦး စီအားလည်းကောင်း စွန့်လွှတ်မြေလုပ်ပိုင်ခွင့်များအား ပေးအပ် ကြသည်။

အခမ်းအနားအပြီးတွင် ဒုတိယသမ္မတသည် တောင်သူများ အား ရင်းရင်းနှီးနှီးတွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်သည်။

ထိုမှတစ်ဆင့် ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူသည် ညောင်တုန်းမြို့သို့ရောက်ရှိပြီး ညောင်တုန်းမြို့တာပတ်လမ်း တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာ ဆည်မြောင်းဦးစီး ဌာနတည်ဆောက်ရေး (၉)မှ ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူ တို့က ဧရာဝတီမြစ်ခွဲဖြစ်သော ပန်းလှိုင်မြစ် ရေဘေးကာကွယ် ရေးတာဖြစ်သည့် ညောင်တုန်းမြို့ပတ်တာ ပြုပြင်မြှင့်တင်ခြင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု၊ ဧရာဝတီမြစ် ရေလွှတ်မြောင်း တူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်းကို ယခုနှစ်ဇေဖော်ဝါရီလတွင် စတင် ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု၊ မြစ်ကမ်းပြိုကမ်းစားမှုများ ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် မြစ်ကြောင်းပိတ်ခြင်း၊ မြစ်ကမ်းထိန်းခြင်းနှင့် ပန်းတာ တည် ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ညောင်တုန်းမြို့ပတ်တာ ပြုပြင်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်း

အဖြစ် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မအူပင်ခရိုင် ညောင်တုန်းမြို့ ရေဘေးကာကွယ်ရေးတာ(စည်ပင်တာ) အလျား ပေ ၁၁၄၀၀ အား သတ်မှတ်အမြင့် (ACL)အထိမြှင့်တင်ခြင်း၊ တာအခြေ တွင် Toe Wall ထောက်၍ အုတ်ရိုးရေကာနံရံ (Parapet Wall) တည်ဆောက်၍ တာပေါင်မြှင့်တင်ခြင်း၊ ကွန်ကရစ် ရေကာနံရံ တည်ဆောက်ခြင်း၊ ပန်းလှိုင်မြစ်ကမ်းထိန်းသိမ်း ခြင်း စသည်လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခုနှစ်ဇွန်လ ပထမပတ်တွင် ပြီးစီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတနှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် ဓနုမြို့နယ် အုန်းပင်ကွင်း ကျေးရွာသို့ ရောက်ရှိပြီး တောင်သူ ဦးအုန်းခိုင်၏ လယ်မြေ ၅ ဒသမ ၈ ဧကအတွင်း မိုးစပါးစိုက်ပျိုးနေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

ထိုမှတစ်ဆင့် ဒုတိယသမ္မတသည် အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ ဟင်္သာတခရိုင် ဇလွန်မြို့ ဝါသလရွာနှင့် မေဒုံရွာအနီးရှိ မေဒုံ ပန်းတာနှင့် မြစ်ကမ်းထိန်းသိမ်းခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေ မှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

မေဒုံပန်းတာမှာ အလျားပေ ၅၇၀၀ နှင့် ပျမ်းမျှ အမြင့် ၁၈ ပေဖြစ်ပြီး ယခုနှစ် မတ်လအကုန်တွင် ဆောင်ရွက်ပြီးစီးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

၂၀၁၅-၂၀၁၆ ပညာသင်နှစ်ပညာရည်ချွန်ဆုချီးမြှင့်ခြင်းအခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၅

ဇေယျာသီရိမြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများမှ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ပညာသင်နှစ်အတွင်း တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ဂုဏ်ထူး ဖြင့်အောင်မြင်ခဲ့ကြသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ အောင်ချက်အကောင်းဆုံးကျောင်းများအား မန်းအောင်ငြိမ်း ဖောင်ဒေးရှင်း က ပညာရည်ချွန်ဆုချီးမြှင့်ခြင်းအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ဇေယျာသီရိမြို့နယ် စိမ်းစားပင်ကျေးရွာ အောင်မြေ ဘုံရတနာ စိမ်းစားပင်ကျောင်း၌ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ် သုံးသပ် ရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်း တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။ (ယာပုံ)

အခမ်းအနားသို့ ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်းနှင့် ဇနီးမန်းအောင်ငြိမ်း ဖောင်ဒေးရှင်းနာယက ဒေါ်ခင်လေးသက်၊ နေပြည် တော် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်နှင့်ဇနီး၊ ဇေယျာသီရိမြို့နယ် အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမောင်မောင်ဆွေ၊ ဇေယျာသီရိမြို့နယ်ပညာရေးမှူးနှင့် ကျောင်းအုပ်ဆရာ ဆရာမကြီးများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ရပ်မိရပ်မများနှင့် ဖိတ်ကြား ထားသော ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက်ကြသည်။

(သတင်းစဉ်)



မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းလိုင်းလေယာဉ်နှင့် မန်းရတနာပုံလေကြောင်းလိုင်းမှလေယာဉ် တောင်ပံများ ထိခိုက်မှုဖြစ်ပွား

ထားဝယ် ဇွန် ၂၅

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ထားဝယ်မြို့တွင် ယနေ့မုန်းလွဲ ၁ နာရီ ခန့်က မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းလိုင်းမှ လေယာဉ်နှင့် မန်းရတနာပုံလေကြောင်းလိုင်းမှ လေယာဉ်တို့ ထိခိုက်မှုဖြစ်ပွား ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မန်းရတနာပုံလေကြောင်းလိုင်းမှ (ATR-72-600) လေယာဉ်သည် ရန်ကုန်-ထားဝယ်-မြိတ်-ကော့သောင်း-မြိတ်- ထားဝယ်-ရန်ကုန် ခရီးစဉ်အဖြစ် ထားဝယ်လေဆိပ်သို့ မုန်းလွဲ ၁၂ နာရီ ၅၁ မိနစ်အချိန် ဆင်းသက်ခဲ့ပြီး ပြန်လည်ထွက်ခွာရန် (Apron) တွင် ပြေးလမ်းဘက်သို့ မျက်နှာမူ၍ စောင့်ဆိုင်းနေစဉ် မြန်မာအမျိုးသား လေကြောင်းလိုင်းမှ (EMBRAER - 190) လေယာဉ်သည် ရန်ကုန်-ထားဝယ်-ကော့သောင်း-ထားဝယ်- ရန်ကုန်ခရီးစဉ်အဖြစ် ထားဝယ်လေဆိပ်သို့ ဆင်းသက်ပြီး

လေယာဉ်ရပ်နားရန်နေရာ Apron သို့ ဝင်ရောက်စဉ် ယာဘက် တောင်ပံစွန်းချင်း တိုက်မိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ထိုသို့ ထိခိုက်မှုကြောင့် မန်းရတနာပုံလေယာဉ်၏ ယာဘက် တောင်ပံအောက်ဘက်တွင် ကိုးလက်မခန့် ပေါက်ပြဲခဲ့ပြီး မြန်မာ အမျိုးသားလေကြောင်းလိုင်းမှ လေယာဉ်၏ ယာဘက်တောင်ပံ စွန်း အနည်းငယ်ပျက်စီးခဲ့ကြောင်းနှင့် လေယာဉ်နှစ်စင်းလုံးရှိ ခရီးသည်များနှင့် ဝန်ထမ်းများ တစ်စုံတစ်ရာ ထိခိုက်မှုမရှိခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ လေယာဉ်နှစ်စင်းအား ပြန်လည်ပြင်ဆင်နိုင်ရန် အတွက် ထားဝယ် လေဆိပ်၌ ရပ်နားထားပြီး ခရီးသည်များအား မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းလိုင်းမှ လေယာဉ်ဖြင့် အစားထိုး ပျံသန်းပို့ဆောင်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)





# နိုင်ငံဘာရွေးကောက်ပွဲ၌ ဒေါ်နယ်ထရန်ကို အနိုင်ရရေး ဟိလာရီကလင်တန်ကို မဲပေးရန် ဘာနီဆန်းဒါးပြော

ဝါရှင်တန် ဇွန် ၂၅  
ယှဉ်ပြိုင်ပွဲမှ တရားဝင်နုတ်ထွက်ခြင်း မရှိသေးသော ဒီမိုကရက်တစ်ကိုယ်စားပြု သမ္မတလောင်းယှဉ်ပြိုင်သူ ဘာနီဆန်းဒါးသည် နိုင်ငံဘာရွေးကောက်ပွဲ၌ ဒေါ်နယ်ထရန်ကို သမ္မတဖြစ်လာရေးမှ ရပ်တန့်သွားစေရန်အတွက် ပါတီမှရွေးချယ်တင်မြှောက်ထားသော ဟိလာရီကို မဲပေးရန် သောကြာနေ့က ပြောဆိုခဲ့သည်။

၎င်းကို မောနင်းဂျိုးအစီအစဉ်မှ ရွေးကောက်ပွဲ၌ ကလင်တန်အား မဲပေးမည်အစီအစဉ်ရှိမရှိမေးမြန်းခဲ့ရာ မဲပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။ ယင်းဖော်ပြချက်သည် ဟိလာရီကလင်တန်အတွက် မြောက်မြားစွာသော ဒီမိုကရက်များနှင့် မဲပေးသူများ၏ ထောက်ခံအားပေးမှုကို ရရှိစေနိုင်သည်။

“ဒေါ်နယ်ထရန်ကို အောင်နိုင်ဖို့ တတ်နိုင်သလောက်လုပ်ဆောင်သွားမယ်။ တကယ်လို့ထရန်သာရွေးကောက်ခံရမယ်ဆိုရင် တိုင်းပြည်အတွက် အခက်အခဲဖြစ်စေနိုင်ပါတယ်” ဟု ဆန်းဒါးက ပြောခဲ့သည်။

ဇူလိုင်လအတွင်း ပါတီညီလာခံ၌ ဒီမိုကရက်တစ်မူဝါဒများ လွှမ်းမိုးမှုရှိစေရန် ယှဉ်ပြိုင်ပွဲ၌ ဆက်လက်ရိုနှေးမည်ဟု ၎င်းက ဖော်ပြခဲ့သည်။



၎င်းသည် ပါတီအတွင်း စည်းလုံးညီညွတ်မှုပျက်ပြားစေရန် ပြောဆိုခြင်းမဟုတ်ဘဲ နိုင်ငံရေးဖြစ်စဉ်အတွင်း အမေရိကန်ပြည်သူများ ပါဝင်ပတ်သက်ရေးကို ပြောဆိုခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဆိုသည်။ (ဆင်ဟွာ)

## အိန္ဒိယ-ရုရှားဆက်ဆံရေး မိုဒီနှင့်ပူတင် ရှေ့တိုးဆောင်ရွက်

မော်စကို ဇွန် ၂၅  
အိန္ဒိယနှင့်ရုရှားနိုင်ငံ၏ နှစ်နိုင်ငံအဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့ (SCO) အစည်းအဝေး၌ မိုဒီနှင့်ပူတင်တို့သည် သီးခြားတွေ့ဆုံခဲ့ကြပြီး နှစ်နိုင်ငံသက်ဆိုင်သည့် ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း ဖော်ပြခဲ့သည်။ နှစ်နိုင်ငံ ခေါင်းဆောင်တို့သည် ပြည်တွင်းချစ်ကြည်ရေး စွမ်းအင်၊ သဘာဝဓာတ်ငွေ့နှင့် ရေနံဓာတ်ဆိုင်ရာ အခန်းကဏ္ဍတို့ကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံရေးအကြောင်းအရာများလည်း ပါဝင်ပတ်သက်သည်ဟု နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနပြောခွင့်ရ သူတစ်ဦးက ဆိုသည်။ အိန္ဒိယနိုင်ငံသည် ရုရှ်တိုင်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ယခုနှစ်ပိုင်းအတွင်း လုပ်ငန်းစဉ်များ ပြီးမြောက်ရန် စာချုပ်စာတမ်း ၃၀ ခန့် လက်မှတ်ရေးထိုးမည်ဖြစ်သည်။ (ပီတီအိုင်)

## Brexit ကြောင့် စီးပွားရေးအကျိုးသက်ရောက်မှု ကြီးကြီးမားမား မဖြစ်ဟု မလေးရှားပြော

ကွာလာလမ်ပူ ဇွန် ၂၅  
မလေးရှားဝန်ကြီးချုပ် နာဂျစ်ရာဇတ်သည် ဥရောပသမဂ္ဂမှ ဗြိတိန်ထွက်ခွာရေး ဆုံးဖြတ်ချက်မှာ မလေးရှားစီးပွားရေးအပေါ် ကြီးမားသော အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိမှာမဟုတ်ကြောင်း သောကြာနေ့က ပြောခဲ့သည်။

မလေးရှားနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးပိုင်းဆိုင်ရာသည် စုစုပေါင်း ကုန်သွယ်မှုတန်ဖိုး၏ ၁ ရာခိုင်နှုန်းခန့်သာ ဗြိတိန်နိုင်ငံနှင့် ဆက်စပ်ကြောင်း နာဂျစ်က ပြောသည်။ အီးယူမှ ခွဲထွက်ပြီးနောက် အင်္ဂလန်အနေဖြင့် အရေးပါသော မဟာဗျူဟာများ ချမှတ်ရမည်ဖြစ်ရာ ကုန်သွယ်ရေးတိုးမြှင့်သင့်သည့် အခွင့်အရေး တစ်ရပ်ဖြစ်ကြောင်း မလေးရှားဝန်ကြီးချုပ်က ပြောသည်။ ဆက်လက်၍ ၎င်းသည် ဒေးဗစ်ကင်မရွန်း၏ နုတ်ထွက်သွားမှုအပေါ် ဝမ်းနည်းစကား ထပ်လောင်းပြောဆိုခဲ့သည်။ (ရိုက်တာ)

## ဂျပန်နိုင်ငံ၌ မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် သတိပေးထား

တိုကျို ဇွန် ၂၅  
ဂျပန်နိုင်ငံတစ်ဝန်း မိုးစော၍ ရွာနိုင်ကြောင်းတိုင်းတာခဲ့ပြီးနောက် ဂျပန်နိုင်ငံအနောက်တောင်ဘက် ကျူရှူးဒေသတွင် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုများ ဆက်လက်ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။

မိုးလေဝသအေဂျင်စီက လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းကြောင့် မိုးပိုများခြင်းဖြစ်ကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ အချို့ဒေသများတွင် မိုးရေချိန်လက်မ ၄၀၀မှ ၇၀၀ မီလီမီတာ အထိရှိပြီး ကျူရှူးဒေသ ကုမာမိုတိုစီရင်စုနှင့် ဟော့ကိုင်းဒိုးမြောက်ဘက် မိုးသည်းထန်သောနေရာများတွင် မြေပြိုမှုများ ဖြစ်ပွားနိုင်ကြောင်း အာဏာပိုင်များက ပြောခဲ့သည်။ မိုးလေဝသအေဂျင်စီက မြေပြိုမှုနှင့် ရေကြီးမှုများ ဖြစ်ပွားနိုင်သည့်နေရာများမှ ပြည်သူများကို သတိပေးမှုများ ပြုလုပ်ထားကြောင်း သိရသည်။ (အင်န်အိတ်ဒ်ကေ)

## အင်္ဂလန်နိုင်ငံကို ခေါင်းဆောင်သစ်က ပဲ့ကိုင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ် ဒေးဗစ်ကင်မရွန်းဆို

လန်ဒန် ဇွန် ၂၅  
အီးယူမှ ဗြိတိန်ထွက်ခွာရေး မဲပေးဆုံးဖြတ်ခဲ့ပြီးနောက် အင်္ဂလန်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် ဒေးဗစ်ကင်မရွန်းသည် ဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ်မှနုတ်ထွက်မည်ဟု ကြေညာခဲ့ပြီး အောက်တိုဘာလတွင် ဝန်ကြီးချုပ်အသစ် အစားထိုးသွားဖွယ်ရာရှိကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ်သစ်သည် နိုင်ငံကို ပဲ့ကိုင်သွားနိုင်လိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းများတွင်ဖော်ပြထားသည်။

ယခုအခါ ဗြိတိန်သည် ဥရောပသမဂ္ဂနှင့် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရန် ပြင်ဆင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ရှေ့ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ခေါင်းဆောင်သစ် လိုအပ်လာပြီဖြစ်ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။

ဒေးဗစ်ကင်မရွန်းသည် ၂၀၁၅ ခုနှစ်က ကွန်ဆာဗေးတစ်ပါတီမှ ဒုတိယအကြိမ်ရွေးကောက်ခံခဲ့ရပြီး အင်္ဂလန်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ် ခြောက်နှစ်ကြာ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သူဖြစ်သည်။ အသက် ၄၉ နှစ်အရွယ် ကွန်ဆာဗေးတစ်



ခေါင်းဆောင်ကင်မရွန်းသည် ပြည်သူအားလုံး၏ဆန္ဒကိုလေးစားရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။ (ပီတီအိုင်)

## တရုတ်နိုင်ငံအရှေ့ဘက် လေဆင်နှာမောင်းဝင်ရောက်မှု အိမ် ၈၀၀၀ ကျော်ပျက်စီး



ပေကျင်း ဇွန် ၂၅  
ကျူရှူးပြည်နယ်တွင် လေဆင်နှာမောင်းမုန်တိုင်းဝင်ရောက်မှုကြောင့် လူ ၉၈ ဦးထက် မနည်း သေဆုံးခဲ့ပြီး ၈၄၆ ဦးဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း ဆင်ဟွာသတင်းတစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

ဒေသအာဏာပိုင်များက အုတ်နှင့်တည်ဆောက်ထားသော အဆောက်အအုံများ ပြိုကျမှုများပြားပြီး အိမ် ၈၀၀၀ ကျော်ပျက်စီးသွားကြောင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်တိုင်များကျိုးကျပြီး အချို့ဒေသများတွင် လျှပ်စစ်မီးပြတ်တောက်သွားကာ ပြင်ပကမ္ဘာနှင့်ပို ဆက်သွယ်မှုပြတ်တောက်သွားကြောင်း ပြောကြားသည်။

မုန်တိုင်းဒဏ် အဆိုးရွားဆုံးခံစားခဲ့ရသော ရန်ချန်မြို့ရှိ အိမ်များပျက်စီးဆုံးရှုံးသွားသောကြောင့် မိသားစုများသည် ၎င်းတို့၏ ဆွေမျိုးများအိမ်တွင် ဇနီးမောင်နှံထိုင်လျက်ရှိသည်။ (ဆင်ဟွာ)

ကျူရှူးပြည်နယ်၌ လေဆင်နှာမောင်းမုန်တိုင်းဝင်ရောက်မှုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ရသော နေအိမ်များကိုတွေ့ရစဉ်









ရန်ကုန်ရှေးဟောင်းအဆောက်အအုံများရဲ့ ရာဇဝင်

# ရန်ကုန်ဘဏ်လုပ်ငန်းရပ်ဝန်းထဲမှ

## ခေတ်သစ်ဂန္ထဝင်ဟန်အဆောက်အအုံ

ဆောင်းပါး-ခင်ရတနာ၊ ဓာတ်ပုံ-ရန်ကုန် ဗိသုကာ

ရန်ကုန်မြို့၏ ဘဏ်လုပ်ငန်းရပ်ဝန်းဟု ဆိုရမည့် နေရာ၊ ဝန်းကျင်၌ စိမ်းညိုနေသော သစ်ပင်ကြီးများ ဝန်းရံလျက် ခံ့ညားထည်ဝါသော ခေတ်သစ် ဂန္ထဝင်ဟန်ဖြင့် ထုထည်ကြီးမားသော အဆောက်အအုံကြီးတစ်ခုခု နောက်ခံကာချပ်သဖွယ်တည်ရှိနေသည်။

တိကျသပ်ရပ်စွာ လှီးဖြတ်ထားသော ရောမကျောက်တုံးကြီး တစ်ခုခုသဖွယ်လေးထောင့်စပ်စပ် အဆောက်အအုံကြီး၏ ရှေ့မျက်နှာစာမှ ဝင်ရောက်သွားသည်နှင့် ဗိသုကာလက်ရာများ၏ လွှမ်းမိုးမှုကိုခံလိုက်ရမည်ဖြစ်သည်။ မျက်နှာစာနှစ်ဖက်သို့ ခွဲဖြာတက်သွားသော လှေကားနှစ်စင်း ထုထည်ကြီးမားသည့် တံခါးရွက်ကြီးများ၊ အရှေ့မျက်နှာစာ အထက်နဖူးစည်းကိုထောက်ပံ့ထားသည့် တိုင်လုံးကြီးများနှင့် ဂရိနတ်ပိမာန်တစ်ခု သဖွယ်အဆောက်အအုံကြီး၏ ဟန်ပန်က သူဆောင်ရွက်ရမည့်ဘဏ်လုပ်ငန်းအတွက် တည်ကြည်ဖြောင့်မတ်မှု၊ ခိုင်မာတောင့်တင်းမှု၊ လုံခြုံစိတ်ချရမှု၊ အနာဂတ်အတွက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတို့ကို ဖော်ညွှန်းနေသကဲ့သို့ ရှိသည်။

ရန်ကုန်မြို့ပန်းဆိုးတန်းလမ်း၏ အောက်ဆုံးအပိုင်း၊ ယင်းမှသည် ကုန်သည်လမ်းနှင့်ဆူးလေဘုရားလမ်းတို့ဆုံရာ ရပ်ဝန်းသည် လွန်ခဲ့သည့်နှစ်တစ်ရာဝန်းကျင်က စီးပွားရေးမြို့တော်ရန်ကုန်၏ ဘဏ်လုပ်ငန်းများ စုဝေးရာနေရာတစ်ခုဖြစ်သည်။ လက်ရှိရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်း၊ ပထမပုဂ္ဂလိကဘဏ်၊ အင်းဝဘဏ်၊ မြန်မာနိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှု

တည်ဆောက်ထားခြင်းဖြစ်ပြီး ထိုဘဏ်သည် ဗြိတိသျှကိုလိုနီအစိုးရ၏ Primary Bank တစ်ခုဖြစ်လာခဲ့သည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံမြန်မာနိုင်ငံတို့တွင် အသုံးပြုနေသည့် ငွေကြေးစနစ်ကို ယင်းဘဏ်တွင် အာမခံထားရှိပြီး ဘဏ်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာများကို ချုပ်ကိုင်ခဲ့ရာဖြစ်သည်။ ၁၉၃၇ ခုနှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံသည် အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ ခွဲထွက်ခဲ့သော်လည်း Reserve Bank of India ကို မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ဆက်လက်ဖွင့်လှစ်ကာ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဘဏ္ဍာရေးစီမံခန့်ခွဲမှုများကို ဆက်လက်လုပ်ကိုင်ခဲ့သည်။

ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ကာလ ဂျပန်တို့ဝင်ရောက်လာခဲ့ချိန် ၁၉၄၂ ခုနှစ်အစောပိုင်းတွင် ဗြိတိသျှအစိုးရတို့ တည်ထောင်ထားခဲ့သော ဘဏ်စနစ်များ ပျက်စီးခဲ့ရပြီး ဂျပန်တပ်များ ရန်ကုန်မြို့သို့ ချီတက်လာသည်နှင့်တစ်ပြိုင်နက် ဘဏ်ဝန်ထမ်းများက ဘဏ်မှငွေကြေးများ၊ စာရွက်စာတမ်းများနှင့် ပိုင်ဆိုင်မှုများစွာတို့ကို ကာကွယ်ရန် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။ ဘဏ်စည်းမျဉ်း၊ ဥပဒေများအရ ဘဏ်တိုက်တာဝန်ခံနှင့် ဝန်ထမ်းများသည် များပြားလှစွာသော ဘဏ်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ စာရွက်စာတမ်းများကို စနစ်တကျ ထုပ်ပိုးစုစည်းခြင်း၊ ငွေကြေးအရပ်ရပ်တို့ကို စုစည်းခြင်း၊ သယ်ဆောင်သွားနိုင်ရန် မလွယ်ကူသည့် ငွေစက္ကူများကို မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်းများ အချိန်မဆို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

မီးရှို့ဖျက်ဆီးရန် မလွယ်ကူသည့် ငွေဒင်္ဂါး



ဖျက်ဆီးမရသောအခါ ငွေတိုက်နံရံကို ဒိုင်းနမိုက်ဖြင့် ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးပစ်ခဲ့ကြသော်လည်း အတွင်းထဲ၌ မည်သည့်ငွေကြေးမျှ မရရှိတော့ဘဲ ဟာလာဟင်းလင်းဖြစ်နေသည်ကို မြင်ရသည့်အတွက် အမျက်ရောင်းရောင်းထွက်ကြရကြောင်း သိရသည်။

ဂျပန်ခေတ်တစ်လျှောက် ယင်းဘဏ်ကြီးသည် အခြားသော ကိုလိုနီခေတ်အဆောက်အအုံများ နည်းတူ ဂျပန်တို့အသုံးတော်ခံဖြစ်ခဲ့သည်။ ဖက်ဆစ်အစိုးရက ပြည်သူ့ဘဏ်အဖြစ် ယင်းအဆောက်

ကြည်းကြောင်း၊ လေကြောင်း၊ ရေကြောင်းချီတက် တိုက်ခိုက်ပြန်ရာ ဂျပန်တို့အရေးပေါ်ဆုတ်ခွာခဲ့ကြရသည်။ ယင်းအခြေအနေတွင် ဂျပန်အစိုးရဖွင့်လှစ်သည့် ပြည်သူ့ဘဏ်မှဂျပန်လူမျိုး ဘဏ်အရာရှိများနှင့် ဝန်ထမ်းများသည် ပြင်ဆင်ချိန်ပင်မရှိဘဲ လက်လွှတ်ဆုတ်ခွာခဲ့ရကြောင်း သမိုင်းမှတ်တမ်းများအရ သိရသည်။

ရန်ကုန်မြို့သို့ ဝင်ရောက်လာခဲ့သည့် မဟာမိတ်တပ်ဖွဲ့မှ အမေရိကန်တပ်သားတစ်ဦးဖြစ်သူ ဂရင်းအက်စ်ဟန်စလေ၏ မျက်မြင်ပြောကြားချက်အရ ဘဏ်ကြီး၏အတွင်းခန်းမများ၊ လှေကားများနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်လမ်းမများပေါ်တွင် ဂျပန်ငွေစက္ကူများမှာ သစ်ရွက်များ အထပ်ထပ်ကြွေကျနေသည့်နှယ် ပြန်ကျလျက်ရှိကြောင်း ရန်ကုန်

အမျိုးမျိုးနှင့်အညီ ယင်းဘဏ်ကြီး၏ ဖွဲ့စည်းပုံနှင့် အမည်နာမတို့သည်လည်း အဆင့်ဆင့်ပြောင်းလဲခဲ့ရသည်။ ၁၉၇၀ ပြည့်နှစ်များတွင် ပြည်သူ့ဘဏ်အဖြစ်လည်းကောင်း၊ ၁၉၇၅ ခုနှစ်တွင် နိုင်ငံပိုင်ဘဏ်ကြီးလေးခု ထူထောင်ခဲ့ရာ ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံတော်ဘဏ်အဖြစ်လည်းကောင်း၊ ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်တွင် ပြုပြင်ပြောင်းလဲခဲ့ရာ၌ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်အဖြစ်လည်းကောင်း၊ ၁၉၉၃ ခုနှစ်တွင် မြန်မာ့စီးပွားရေးဦးပိုင်လီမိတက်၏ မြဝတီဘဏ်အဖြစ်လည်းကောင်း ဘဝမျိုးစုံကို ဖြတ်သန်းခဲ့ရသည်။

၂၀၁၅ ခုနှစ်ဒီဇင်ဘာ ၉ ရက်တွင် အသစ်တစ်ဖန်ပြန်လည်ပြုပြင်မွေးဖွားလာခဲ့သည့် အဆိုပါ အဆောက်အအုံသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏စီးပွားရေး



ဘဏ်အစရှိသည့် မြို့ပြအမွေအနှစ်အဆောက်အအုံများစွာကို ယနေ့တိုင်မြင်ရမည်ဖြစ်ပြီး တိုးပွားလာသည့် အဆောက်အအုံသစ်များ အလယ်တွင် ရောထွေးတည်ရှိနေသည်။

ယင်းအဆောက်အအုံများအနက် ၁၉၃၉ ခုနှစ်တွင် ဗိသုကာပညာရှင် G-Douglas Smart ဒီဇိုင်းရေးဆွဲတည်ဆောက်ထားခဲ့သည့် ဆူးလေဘုရားလမ်းအမှတ် (၂၄)နှင့် (၂၆) အဆောက်အအုံသည် ယနေ့တိုင် ထင်ရှားကျော်ကြားဆဲပင်ဖြစ်သည်။ ယင်းအဆောက်အအုံမှာ Reserve Bank of India ဘဏ်အတွက် ဒီဇိုင်းရေးဆွဲ

များကိုမူ နွားလှည်းများပေါ်တွင် တင်ဆောင်ကာ မြစ်ဆိပ်သို့ သယ်ဆောင်သွားခဲ့ပြီး ရေနက်ရာသို့ မော်တော်ဖြင့် တင်ဆောင်ကာ ရေမြုပ်ပစ်ခဲ့ကြသည်။ ရှေးဟောင်းမှတ်တမ်းမှတ်ရာများအရ ရှမ်းငွေ သန်းပေါင်း ၃၅၀ ကျော် ခန့်ကို မီးရှို့ဖျက်ဆီးပစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

၁၉၄၂ ခုနှစ် မတ်လတွင် စစ်ဦးစီးချုပ်ဖြစ်သော ဂျပန်တပ်များ ဝင်ရောက်လာခဲ့ပြီး ပထမဦးစွာ Reserve Bank of India ကို ဝင်ရောက် ဖွဲ့စည်းခဲ့ကြသည်။ ကြီးမားလှသည့် ငွေတိုက် တံခါးကြီးများ၊ အာမခံမီးခံသေတ္တာများအား

အအုံကိုသတ်မှတ်ခဲ့ပြီး တောင်ပိုင်းဖွံ့ဖြိုးရေးဟူသည့် ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဂျပန်ငွေစက္ကူများကို အကန့်အသတ်မရှိ ဖောဖောသီသီရိုက်နှိပ်ထုတ်ဝေခဲ့သည့်နေရာမှာ ယခုနေရာပင်ဖြစ်သည်။

အရှေ့အာရှသာတူညီမျှ ကောင်းစားရေးဝါဒကို အကြောင်းပြုထုတ်ဝေခဲ့သည့် ဂျပန်ခေတ်ပိုက်ဆံများသည် ပြည်သူတို့အတွက် အကျိုးဖြစ်ထွန်းမှုမရှိခဲ့ဘဲ ဆင်းရဲကျပ်တည်းမှု ဒဏ်ကိုသာ ခံစားခဲ့ကြရသည်။

စစ်ပွဲ၏ သဘောတရားအရ ၁၉၄၅ ဧပြီလတွင် မဟာမိတ်တပ်များသည် ရန်ကုန်ကိုအဓိကထားပြီး

### ဂရိနတ်ပိမာန်တစ်ခုသဖွယ် အဆောက်အအုံကြီး၏ ဟန်ပန်က သူဆောင်ရွက်ရမည့်ဘဏ်လုပ်ငန်းအတွက် တည်ကြည်ဖြောင့်မတ်မှု၊ ခိုင်မာတောင့်တင်းမှု၊ လုံခြုံစိတ်ချရမှု၊ အနာဂတ်အတွက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတို့ကို ဖော်ညွှန်းနေ

ရှေးဟောင်းအဆောက်အအုံ ၃၀ စာအုပ်အတွင်း ထည့်သွင်းဖော်ပြထားသည်ကို တွေ့ရသည်။

စစ်ပွဲကာလနေောက်ပိုင်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငွေကြေးဆိုင်ရာ၊ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ မူဝါဒများ ချမှတ်ခြင်းကို လွတ်လပ်ရေးရပြီးသည်အထိ ဆက်လက်တာဝန်ယူခဲ့သည်။

၁၉၅၂ ခုနှစ် လွတ်လပ်ရေးရပြီးနောက်ပိုင်းတွင် အစိုးရက ယင်းအဆောက်အအုံကြီးကို ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံတော်ဘဏ်အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ပြီး ၁၉၅၂ ဇူလိုင်လတွင် မြန်မာငွေကျပ်၊ ပြားစနစ်သုံးစွဲမှုကို ယင်းဘဏ်မှ စတင်ခဲ့သည်။

လွတ်လပ်ရေးရပြီးနောက်ပိုင်းတွင် အုပ်ချုပ်သည့်အစိုးရတို့၏ ပြောင်းလဲခဲ့သည့်အမှု မူဝါဒ

ကဏ္ဍသစ်တစ်ခုကို ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်း အမည်နာမဖြင့်ထွက်ပေါ်လာခဲ့ပြန်ဖြစ်သည်။

ယနေ့အချိန်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ စတော့အိတ်ချိန်း၊ စတော့ရှယ်ယာဈေးကွက်သည် အသစ်အဆန်းအဖြစ် လေ့လာသင်ယူကြရသည့် အနေအထားတွင်ပင်ရှိသေးသည်။

လာမည့်နှစ် အနည်းငယ်အတွင်း ကျွမ်းကျင်ဝါရင့်သည့် ရှယ်ယာရှင်များဖြင့် သက်ဝင်လှုပ်ရှားလာမည့် မြန်မာ့စတော့ရှယ်ယာဈေးကွက်ကြီး၏ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းမှုကို လွန်ခဲ့သောနှစ်ပေါင်း ၇၇ နှစ်က တည်ဆောက်ထားသည့် အဆောက်အအုံကြီးက စောင့်စားလျက်ပင်ရှိနေပါကြောင်း။ (မြန်မာ့အလင်း)













# STRATEGY FIRST INSTITUTE

တိုးတက်လာမယ့် အနာဂတ်အတွက် သင် အဆင်သင့် ဖြစ်ပြီလား?

တက္ကသိုလ်ဘွဲ့ရပြီးသူများ၊ စီးပွားရေးစီမံခန့်ခွဲမှု သဘောတရားများကို ဘာသာရပ်စုံလင်စွာ လေ့လာလိုသူများ၊ လုပ်ငန်းခွင်မှ လူငယ်များအတွက်



## Diploma in Business Management

( QCF level 6 - Graduate Level Diploma from the Association of Business Executives, UK )



### 1. Corporate Strategy and Planning

U Aung Chit Khin, MBA (Nottingham), Dip M, PG Dip M (CIM, UK) | Monday – 6:00 to 8:30 pm | Starting Date - 27 June 2016

### 2. Managing in Organisations

Dr. Daw Ohnmar Myint, Ph.D (HRM, Delhi). M. Com, B. Com (Hons) | Thursday – 6:00 to 8:30 pm | Starting Date - 23 June 2016

### 3. International Business Case Study

Prof. Dr. Daw Hla Myint, D.Litt (YUE), M. Com, B. Com (Hons) | Saturday – 3:00 to 5:00 pm | Starting Date - 25 June 2016

### 4. Project Management

Daw Aye Aye Win, M.A (International Business, Sophia), M. Com, B. Com (Hons) | Sunday – 6:00 to 8:30 pm | Starting Date - 26 June 2016

### 5. Strategic Marketing Management

Dr. U Sein Min, Ph.D (Marketing, Passau), M. Com, B. Com (Hons) | Friday – 6:00 to 8:30 pm | Starting Date - 17 June 2016

- Strategy First တွင် Project Management, Strategic Management, Strategic Marketing Management အတန်းများကို တက်ရောက်ထားသူများသည် သက်ဆိုင်ရင်ဘာသာရပ်များနှင့် abe Exam Preparation အတန်းများကို အခမဲ့တက်ရောက်နိုင်သည်။ သင်တန်းကြေးလည်း သက်သာခွင့်ရရှိပါမည်။
- Project Management ၊ Business Management and Administration ၊ Strategic Marketing Management နှင့် Corporate Strategy and Planning ဘာသာရပ်တက်ရောက်သူများသည် ICM မှ Single Subject Diploma ကိုလည်း ဖြေဆိုရယူနိုင်သည်။
- Level 6 Diploma အောင်မြင်သောအခါ abe မှ ကျင်းပသော ဒီပလိုမာပေးအပ်ပွဲ Graduation Ceremony ကို ရန်ကုန်မြို့တွင် တက်ရောက်နိုင်ပါမည်။
- abe Level 6 Diploma ပြီးစီးထားပါက Edinburgh Business School, Heriot-Watt University MBA တက်ရောက်သည့်အခါ အများဆုံး (၂) ဘာသာ exemption လျှောက်ထားနိုင်သည့်အတွက် ကျောင်းစရိတ် သိန်း (၃၀)ခန့် သက်သာနိုင်ပါသည်။

AYA Credit Card ဖြင့် ပေးချေပါက ၁၀% သက်သာမည်ဖြစ်ပါသည်။

AYA Credit Card သည် ရက် ၅၀ အတိုးပေးခြင်း၊ ရက် ၅၀ ကျော်ပါက လစဉ် အတိုး ၁.၀၈% ကျသင့်ပြီး Discount ၁၀% ပါရှိသည့်အတွက် အထူးအဆင်ပြေစွာ ပေးချေနိုင်သော စနစ်ဖြစ်ပါသည်။

## June Intake တန်းခွဲသစ်များစတင်ပြီ။

- abe သင်တန်းကြေး - 1,500,000 kyats
- abe သင်တန်းကြေး + BMA တစ်ဘာသာ သင်တန်းကြေး - 1,800,000 kyats
- abe Registration Fees: 45 USD per year
- abe Exam Fees - 60 USD per subject

ဘွဲ့ရထားသူများ တက်ရောက်နိုင်သည်။ စီးပွားရေးသင်တန်းများမတက်ရောက်ဖူးပါက Business Mgt & Administration သင်တန်းကိုပူးတွဲတက်ရောက်ရပါမည်။ သင်တန်းကာလ ၆ လ (သို့) ၁ နှစ် အဆင်ပြေသလိုတက်ရောက်နိုင်ပါသည်။ ကျောင်းသားဟောင်းများအတွက်အထူး Discount ရှိပါသည်။







ပေး၍မကုန်လှူ၍မခန်း ဇောတိက ဝါဆိုသင်္ကာန်း

Table with 2 columns: Donor Name/Address and Amount. Lists various donors and their contribution amounts for the Zothika Vasa Kankha festival.

ရန်ကုန်မြို့ပေါ်ရှိ ဇောတိကသင်္ကာန်း ပင်ရင်းအရောင်းဆိုင်များ

www.zawtika.com

- List of branches in Yangon (၅), Mandalay (၂), and other locations (၃, ၄, ၅, ၆, ၇, ၈, ၉, ၁၀, ၁၁) with their respective addresses.

- List of branches in Nay Pyi Taw (၁) and Mandalay (၂), along with contact information including a Hot Line number (01-8603129).

ဇောတိက၏ ပူဝါဒ

တကောင်းဆိုး အရည်အထွေ့ ညီမျှတဲ့ ဝေးနှုန်း နာစည်ကြီးတဲ့ အမှတ်တံဆိပ် အနှစ်သာရရှိတဲ့ အလှူ ထို (၅) ခု ရှုလိုအပ်တဲ့ အလှူဌာနများ အစိတ်အပိုင်း။

ဝါဆိုထမ်းလှူဒါနခြင်းအကျိုး

ရွှေသို့အာဆင်း၊ မြူကြေးကင်း၍ ရောင်ဝင်းထိန်းပုံ၊ နူးညံ့ရတီ မကသိန်းစိုး၊ ပုဆိုးရလေ ညိုဖြေဖြူနီ၊ ဤရှင်လိသည့် ကျမ်းညီသင်္ကာန်းလှူကျီးတည်း။ ဟူသော အပဒါန်လာ သင်္ကာန်းအကျိုး (၈)မျိုးကို ရရှိပါသည်။

နေပြည်တော် ရာဇဌာနီလမ်းတွင် ဇောတိကသင်္ကာန်း ပင်ရင်းဆိုင်ခွဲ ဖွင့်လှစ်လိုက်ပါပြီ။

Advertisement for a property with dimensions 13'x60' (ပြင်ညီထပ်) and contact information for a real estate agent.

Advertisement for Home furniture featuring a 'Special Promotion' with a '3 ကျင်း ဝယ်လျှင် ၁ စာရင်း အထိသာ လက်ဆောင်' offer.

Advertisement for Home furniture featuring a '100% ရေခဲခိမ် အောင်းဖွဲ့နှင့် ဗျက်ဘူကျက်ပြား' and 'GET 1 Free' offer.

Advertisement for 'Royal M.M Trading Company Ltd.' featuring various power tools and electrical equipment like Generators and Solder Machines.

Advertisement for 'ဝိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်အမြန်ရောင်းမည်' (Self-sell quickly) with a contact number 09-79 700 7073.

Advertisement for 'ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်' (You can overcome) with contact information for Kenbo-110.

Advertisement for 'Win Law Assembly Group' with contact information and services provided.

Advertisement for 'ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်' (You can overcome) with contact information.

Advertisement for 'Myanmar Broadband Telecom Co., Ltd.' with contact information.

Advertisement for 'ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်' (You can overcome) with contact information.

Advertisement for 'ဖောင်အမည်မှန်' (Correct name) with contact information.







21st Years ANNIVERSARY

၂၁-နှစ်ပြည့် ကံဝမ်းပွဲတော်

အိမ်နှင့်ရုံ ကား ကံထူးရှင်နှစ်ဦး ပေါ်ထွက်လာခဲ့ပါပြီ...



နောက်ထပ် ကား 7 စီးနဲ့

တန်ဖိုးကြီးဆုံးပေါင်းများစွာကို အောက်တိုဘာလအထိ ကံထူးခွင့်ရှိနေပါသေးတယ်...

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၄၅ယ/၄၆၀၃၆ New Ambo-125

ODYSSEY TOURS Co., Ltd.
ဖုန်းနံပါတ်: ၀၉ ၇၃၀၇၀၆၃, ၀၉ ၇၃၀၇၇၉၀

အမည်ပြောင်း
ဦးမောင်တင်ရွှေ၏သမီး ပေါက်တောမြို့နယ်၊ အထက်က (ခ) ယာတိုက်

အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ကြောင်းအများသိစေရန်
သနပ်ပင်မြို့၊ အောက်စုရပ်ကွက်၊ ဘောကသုဓလမ်းနေ ဦးမာရီရပ်ပါး

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ယာဉ်အမှတ် ၆ယ/၁၁၅၅၅၊ Honda Super Cub ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ

လူပျောက်ကြော်ငြာ
မရွှေဇင်ဦး (ဘ)ဦးမြင့်အောင်၏ သမီး (အသက် ၁၈ နှစ်) ၁၂/အလန

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၄၇/၆၇၇၆၊ Mitsubishi Pajero V 46/ စတေရှင်ဝက်ဂျီယာ

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
နေပြည်တော်၊ ပျဉ်းမနားမြို့နယ်၊ ရွာကောက်ရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၃၃/ပေါင်းလောင်း (၃)

ကန်ထရိုက်တာ ဦးမျိုးမင်းသိန်း ၇/၀မန(နိုင်)၁၂၂၀၄
“Aung Hein” Construction & Decoration Group နှင့် အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ယာဉ်အမှတ် ၁၀ယ/၆၄၈၇၁၊ Kenbo 110 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ယာဉ်အမှတ် ၁၅ယ/၈၄၅၅၂၊ Lifan 110 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ
ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်-၂၅အိ၊ မြေကွက်အမှတ် ၂၁၈၊ မြေကွက်

အမှားပြင်ဆင်ချက်
၂၃-၆-၂၀၁၆ ရက် မြန်မာ့ အလင်းသတင်းစာ စာမျက်နှာ (၂၂)၅၅

မောင်းကြွနံပါတ်ပြားပျောက်လျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် 1B/6503 ၏ မောင်းကြွနံပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍

ကန်ထရိုက်တာ ဦးမျိုးမင်းသိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန
အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ကြောင်းအများသိစေရန်
သနပ်ပင်မြို့၊ အောက်စုရပ်ကွက်၊ ဘောကသုဓလမ်းနေ ဦးမာရီရပ်ပါး

ကြော်ငြာစာ
မန္တလေးမြို့၊ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်၊ အောင်မြေသာစံရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ် ၁၁၄

တရားဝင်ဇနီးမယားဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း
ညောင်လေးပင်မြို့နယ်၊ မြို့မ (၂)ရပ်ကွက်၊ ဘုရားကြီးလမ်း၊ အိမ်အမှတ် (၆)နေ









# ပြန်လည်စွန့်လွှတ်လယ်ယာမြေများအား မူလတောင်သူများသို့ ပြန်လည်ပေးအပ်

## ပွင့်လင်းမြင်သာပြီး လွယ်ကူလျင်မြန်စေမည့်မူဝါဒနှင့်လုပ်ငန်းစဉ်များချမှတ်ကာ စနစ်တကျလွှဲပြောင်းနိုင်ရေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၅  
ယနေ့ပြုလုပ်သည့် စွန့်လွှတ်မြေများ ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်းအခမ်းအနားတွင် ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပန်းတနော်မြို့နယ်ရှိ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ရန် ကျန်မြေ ၃၁၆၆ ဧကကို မူလပိုင်ရှင်တောင်သူလယ်သမား ၂၅၂ ဦးနှင့် ဖျာပုံ မြို့နယ်ရှိ စက်မှုဝန်ကြီးဌာနက သီးခြားစွန့်လွှတ်သည့် နိုင်ငံပိုင်မြေ ၃၂၆၈ ဧကကို မူလပိုင်ရှင်တောင်သူလယ်သမား ၇၂ ဦးတို့ထံ ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးအပ်သွားမှာ ဖြစ်သည်အတွက် မိမိအနေဖြင့် ဝမ်းမြောက်ပီတိဖြစ်ရပါကြောင်း လယ်ယာမြေနှင့် အခြားမြေများ သိမ်းဆည်းခံရမှုများ ပြန်လည်စစ်ရေးဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူက ပြောကြားသည်။

ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီး မအူပင်မြို့နယ် တိုးရွှေဝါခန်းမ၌ ယနေ့နံနက်ပိုင်းကကျင်းပသည့် ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီး မအူပင်ခရိုင်နှင့် ဖျာပုံခရိုင်အတွင်း စက်မှုဝန်ကြီးဌာနနှင့် ယနေ့ကုမ္ပဏီတို့မှ ပြန်လည်စွန့်လွှတ်လယ်ယာမြေများအား မူလတောင်သူများသို့ ပြန်လည်ပေးအပ်သည့် အခမ်းအနားတွင် ဒုတိယသမ္မတက အထက်ပါအတိုင်း ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် သိမ်းဆည်းမြေယာများထဲမှ အသုံးမပြုတော့သည့် မြေယာများကို ပြန်လည်စွန့်လွှတ်ရာတွင် မူလပိုင်ရှင်ထံ မြန်မြန်ရောက်ပါက မြန်မြန်စောပြီး အကျိုးရှိမည်ဖြစ်၍ စိုက်ပျိုးရာသီအမီ အမြန်လွှဲပြောင်းပေးအပ်နိုင်ရေး စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ ❖



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ ညောင်တုန်းမြို့ တာပတ်လမ်း တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ် (သတင်းစဉ်)

# သစ်ပင်စိုက်ပျိုးခြင်းသည် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းနိုင်သဖြင့် အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်ဖြင့် ရှင်သန်အောင်စိုက်ပျိုး

## MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ထိပ်ဆုံးမှ ရတနာပုံအသင်း နိုင်ပွဲဆက်

သတင်း-ညီမြတ်သော်တာ၊ ဓာတ်ပုံ-ဗိုးသော်ဇင်



ရတနာပုံအတွက် ဒုတိယရိုက်ကို မျိုးကိုထွန်း ခေါင်းတိုက်သွင်းရာ ရနိုင်ရိုက်သမား မကာကွယ်နိုင်ဘဲ ရိုက်သွားစဉ်

၂၀၁၆ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၁၅) ပထမနေ့ပွဲစဉ်များကို ယနေ့ ညနေပိုင်းက ကျင်းပရာ ရတနာပုံအသင်းနှင့် မကွေးအသင်းတို့ နိုင်ပွဲဆက်ခဲ့သည်။

သုဝဏ္ဏကွင်း၌ကျင်းပသောပွဲတွင် ရတနာပုံအသင်းက ရခိုင်အသင်းကို နှစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ အမှတ်ပေးဗဟိုထိပ်ဆုံးတွင် အမှတ်ပြတ်ဦးဆောင်နေသည့် ရတနာပုံအသင်းမှာ ယခုပွဲအနိုင်ရရှိခဲ့သောကြောင့် ချန်ပီယံဆုရယူနိုင်ရန်အခြေအနေကောင်းသွားခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ ရတနာပုံ အသင်း၏ ယခုပွဲခြေစွမ်းမှာ သာမန်သာရှိခဲ့သော်လည်း အမှားအယွင်းမရှိ နိုင်ပွဲရယူနိုင်ခဲ့သည်။ ရခိုင်အသင်းသည် ယခုပွဲရုံးခိုခဲ့သောကြောင့် တန်းဆင်းအန္တရာယ်မှ ရုန်းထွက်နိုင်ခြင်းမရှိသေးဘဲ ဆက်လက်ရုန်းကန်ရမည်ဖြစ်သည်။

ရတနာပုံအသင်းတွင် အသင်းခေါင်းဆောင် ရန်ပိုင်နှင့် ရဲကိုဦးတို့မှလွဲ၍ လူစုံပါဝင်ခဲ့သော်လည်း ခြေစွမ်းပြနိုင်ခြင်းမရှိဘဲ ပထမပိုင်းတွင် ရုန်းကန်ခဲ့ရသည်။ ရခိုင်အသင်း၏ ရုန်းကန်မှု ကြောင့်လည်း ရတနာပုံအသင်းအခက်

စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ ❖

### တနင်္ဂနွေ ဖတ်စရာ

- ❑ ရန်ကုန်ဘဏ်လုပ်ငန်းရပ်ဝန်းထဲမှ ခေတ်သစ်ဂန္ထဝင်ဟန်အဆောက်အအုံ  
ရန်ကုန်ရှေးဟောင်းအဆောက်အအုံများရဲ့ ရာဇဝင် ၈၁-၁၅
- ❑ ဖွံ့ဖြိုးမှုရောင်ခြည်များနှင့်အတူ ကျောက်ဖြူမြို့နယ်သို့  
ခရီးသွားဆောင်းပါး ၈၁-၁၆-၁၇
- ❑ ခေတ်သစ်မဂ္ဂဏ်မြင့်တွေ့မရှောင် သို့မဟုတ် အလဲထိုးဘုရင်ရဲသွေးနီ (တောင်ကလေး)  
မြန်မာ့ရိုးရာအားကစား၊ ၈၁-၁၉

## ENZYPLEX®

အစာကြေဖိုအတွက်...  
အင်ဒိုင်းပလက်(စ်)

- ကြေခဲသော အစားအစာများကို စားမိခြင်း
- ပုံမှန်ထက် ပိုမို စားသောက်မိခြင်း
- အသက်ကြီးသူများတွင် အစာခြေအင်ဒိုင်းထွက်ရှိမှု လျော့နည်းလာခြင်းတို့ကြောင့် အစာမကြေဖြစ်တတ်ပါသည်။
- အင်ဒိုင်းပလက်(စ်) ENZYPLEX တွင် အစာကြေစေသော အစာခြေအင်ဒိုင်းများ၊ ဝိတာမင် ဘီ ဓာတ်ပေါင်းစုများနှင့် လေပွလေထဲခြင်းကို သက်သာပျောက်ကင်းစေသော Dimethylpolysiloxane ပါဝင်သောကြောင့် အစာမကြေခြင်းမှ ကင်းဝေးစေပြီး ခန္ဓာကိုယ်ပေါင်းစုလက်လျှံ အစဉ်ကျန်းမာစေပါသည်။